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W grudniu 2016 r. rozstrzygnięto przetarg nieograni-
czony na wykonanie dokumentacji technicznej na budowę
obwodnic w mieście. Planowane do budowy ciągi komuni-
kacyjne to droga łącząca ul. Szpitalną z ul. 1 Maja oraz dro-
ga łącząca ul. Ludową i ul. 1 Maja. Koncepcja zakłada budo-
wę jezdni, chodników, zjazdów oraz ścieżek rowerowych.
Poza tym zaprojektowana będzie pełna infrastruktura towa-
rzysząca - oświetlenie uliczne, kanalizacja deszczowa i sani-
tarna, wodociąg, bezpieczne przejścia dla pieszych.

Wykonanie dokumentacji, to pierwszy krok w przygo-
towaniach do aplikowania o środki z Programu Rozwoju
Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 –
2019, w ramach konkursu przewidzianego na wrzesień 2017
roku.

Obwodnice południowejObwodnice południowejObwodnice południowejObwodnice południowejObwodnice południowej
części miasta - komfortczęści miasta - komfortczęści miasta - komfortczęści miasta - komfortczęści miasta - komfort
i bezpieczeństwoi bezpieczeństwoi bezpieczeństwoi bezpieczeństwoi bezpieczeństwo

Najbliższe 2 lata to ostatnia szansa, by pozyskać środki fi-
nansowe na inwestycje z zakresu dróg. Dlatego też miasto chce
ubiegać się o środki zewnętrzne. Jest to ważne przedsięwzięcie
zwłaszcza, że niedługo rozpocznie się też inwestycja polegająca
na przebudowie drogi krajowej nr 66 w obrębie miasta Wysokie
Mazowieckie. Dzięki wykonaniu tych prac, w mieście powstanie
spójny system bezpiecznych ciągów jezdnych, rowerowych i pie-
szych.

Infrastruktura drogowa w mieście wciąż się rozwija. DrogaInfrastruktura drogowa w mieście wciąż się rozwija. DrogaInfrastruktura drogowa w mieście wciąż się rozwija. DrogaInfrastruktura drogowa w mieście wciąż się rozwija. DrogaInfrastruktura drogowa w mieście wciąż się rozwija. Droga
krajowa nr 66 też zyska nowe oblicze.krajowa nr 66 też zyska nowe oblicze.krajowa nr 66 też zyska nowe oblicze.krajowa nr 66 też zyska nowe oblicze.krajowa nr 66 też zyska nowe oblicze.

Tak, to prawda. Jeśli chodzi o Wysokie Mazowieckie, to mo-
żemy powiedzieć, że infrastruktura jest wykonana w stu pro-
centach. Co prawda, wciąż powstają boczne uliczki, ale tam
też na bieżąco infrastruktura się rozwija. Miasto jest w cało-
ści uzbrojone - zgazyfikowane, skanalizowane, zwodociągo-
wane, a na horyzoncie widać już długo oczekiwany remont
wspomnianej drogi.
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Zdecydowanie. Od wielu, wielu lat prowadziłem starania,
żeby doprowadzić do remontu tej drogi. Niestety, przy rzą-
dach poprzedniej władzy, modernizacja tej trasy zakończy-
ła się przed rogatkami Wysokiego Mazowieckiego. Lako-
nicznie obiecywano, że reszta budowy zostanie
przeprowadzona w przyszłości. Niestety na obietnicach się
skończyło. Do dziś mam bogatą korespondencję, w której
wciąż odmawiano mi tego remontu. Postanowiłem jednak
nie odpuszczać, bo bezpieczeństwo i komfort użytkowników
drogi były dla mnie priorytetowe.

I w końcu się udało. Jak wyglądały starania o moderniza-I w końcu się udało. Jak wyglądały starania o moderniza-I w końcu się udało. Jak wyglądały starania o moderniza-I w końcu się udało. Jak wyglądały starania o moderniza-I w końcu się udało. Jak wyglądały starania o moderniza-
cję trasy?cję trasy?cję trasy?cję trasy?cję trasy?

Intensywnie czyniłem je przez cały 2016 rok. Ten czas,
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to liczne wyjazdy do Warszawy, mnóstwo rozmów, przeko-
nywania, że remont tej trasy jest niezwykle potrzebny miesz-
kańcom. Tutaj chcę bardzo podziękować Ministrowi Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi Krzysztofowi Jurgielowi, który był
ogromnym orędownikiem budowy drogi i bardzo się za nami
wstawiał. Dzięki temu udało się wprowadzić tę arterię do
planów inwestycyjnych Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych
i Autostrad. W grudniu, goszczący u nas Wiceminister Infra-
struktury i Budownictwa, podpisał listę inwestycji przewi-
dzianych do dofinansowania. Znalazł się na niej czterokilo-
metrowy odcinek drogi, przebiegający przez nasze miasto.
Myślę, że tę inwestycję rozpoczniemy w 2018 roku. Już 17
lutego 2017 r. odbędzie się otwarcie ofert na wyłonienie pro-
jektanta budowy tej drogi.

Jak będzie wyglądał remont? Co dokładnie obejmie?Jak będzie wyglądał remont? Co dokładnie obejmie?Jak będzie wyglądał remont? Co dokładnie obejmie?Jak będzie wyglądał remont? Co dokładnie obejmie?Jak będzie wyglądał remont? Co dokładnie obejmie?

Będzie to kompleksowa budowa drogi. Powstaną ścieżki ro-
werowe, chodniki, nowa kanalizacja sanitarna i deszczowa,
nowy wodociąg, nowe oświetlenia. Chcemy wprowadzić
zjazdy na parking przy kościele oraz rondo przy Szkole Pod-
stawowej Nr 1. Jeżeli mieszkańcy mają swoje pomysły na tę
drogę, serdecznie zachęcam, by dzielili się z nimi
z Urzędem Miasta. Ich sugestie na pewno będą uwzględ-
nione.
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Z PRACY RADY MIASTA
I DZIAŁALNOŚCI BURMISTRZA

UUUUUprzejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-
kie obradowała 29 listopada 2016 r.kie obradowała 29 listopada 2016 r.kie obradowała 29 listopada 2016 r.kie obradowała 29 listopada 2016 r.kie obradowała 29 listopada 2016 r.

Burmistrz Miasta Jarosław Siekierko przedstawił radnym
projekt budżetu miasta na 2017 rok.

W dalszej części rada podjęła 5 uchwał:
• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieru-
chomości.

Rada, w 2017 roku, utrzymała wysokości stawek podatku od
nieruchomości na poziomie roku 2016, z wyjątkiem stawek, któ-
re należało dostosować do górnych granic stawek kwotowych
ogłoszonych przez Ministra Finansów.
• w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru po-
datku rolnego,
• w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami na terenie miasta Wy-
sokie Mazowieckie,
• zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu określającego
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodat-
ków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki
pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godzi-
ny zastępstw doraźnych oraz nagród nauczycielom zatrudnio-
nym w przedszkolach i szkołach miejskich,
• w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości od-
płatną służebnością przesyłu.

Na sesji Rady Miasta - 2 grudnia 2016 roku - Rada Miasta
podjęła 2 uchwały związane z referendum zaplanowanym na
15 stycznia br. w sprawie budowy lotniska regionalnego w wo-
jewództwie podlaskim:
1. w sprawie utworzenia w mieście Wysokie Mazowieckie od-
rębnego obwodu głosowania.
2. w sprawie zmian w podziale miasta Wysokie Mazowieckie
na stałe obwody głosowania.

Trzecia sesja odbyła się 19 grudnia 2016 roku. Uchwalo-
no na niej, przede wszystkim, budżet miasta na 2017 rok oraz
Wieloletnią Prognozę Finansową miasta Wysokie Mazowieckie
na lata 2017 - 2020.

W dalszej części Rada Miasta podjęła uchwały w spra-
wach:
- przyjęcia strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych
miasta Wysokie Mazowieckie na lata 2016 - 2025,
- pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa
Podlaskiego.

Dotyczy dofinansowania konserwacji i renowacji pomni-
ków polskich na Białorusi. W kwocie 5 tys. zł na wykonanie kon-
serwacji „Kolumny 3 Maja” w Leonpolu na Białorusi.
- wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu za-
warcia umowy dzierżawy na czas dłuższy niż trzy lata (uchwała
dotyczy części terenu parkingu przy placówce Agencji Restruk-
turyzacji i Modernizacji Rolnictwa),
- zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i za-
kresu świadczonych usług w zakresie odbierania odpadów ko-
munalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania
tych odpadów w zamian, za uiszczoną przez właściciela nieru-
chomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
 - zmian w budżecie miasta na 2016 rok.

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta podpisał za-
rządzenia:
• Nr 84/16Nr 84/16Nr 84/16Nr 84/16Nr 84/16 w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia
postępowania w sprawie wyłonienia wykonawcy w przetargu
pisemnym nieograniczonym na dostawę energii gminy miejskiej
i placówek miejskich. Wpłynęła 1 oferta PGE Obrót S.A. na kwo-
tę 395 282,05 zł.
• Nr 85/16Nr 85/16Nr 85/16Nr 85/16Nr 85/16 w sprawie wniesienia aportu na rzecz ZWKiEC sp.
z o.o. (kanalizacja sanitarna z przyłączami w ul. Jagiellońskiej –
sięgacz).

• Nr 86/16Nr 86/16Nr 86/16Nr 86/16Nr 86/16 w sprawie wniesienia aportu na rzecz ZWKiEC sp.
z o.o. (sieć wodociągowa wraz z przyłączami na terenie nowo
powstałego osiedla zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej
przy ul. Warszawskiej).
• Nr 87/16Nr 87/16Nr 87/16Nr 87/16Nr 87/16 w sprawie zasad centralizacji rozliczeń podatku od
towarów i usług przez Gminę Miejską Wysokie Mazowieckie.
• Nr 88/16Nr 88/16Nr 88/16Nr 88/16Nr 88/16 w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie
organizacyjnym Urzędu Miasta.
• Nr 89/16Nr 89/16Nr 89/16Nr 89/16Nr 89/16 w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie wy-
nagradzania pracowników samorządowych w Urzędzie Miasta
Wysokie Mazowieckie.
• Nr 90/16Nr 90/16Nr 90/16Nr 90/16Nr 90/16 w sprawie wykonania uchwał z sesji Rady Miasta.
• Nr 91/16Nr 91/16Nr 91/16Nr 91/16Nr 91/16 w sprawie przygotowania projektów uchwał na se-
sję Rady Miasta.
• Nr 92/16Nr 92/16Nr 92/16Nr 92/16Nr 92/16 w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na
lokal komunalny.
• Nr 93/16Nr 93/16Nr 93/16Nr 93/16Nr 93/16 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2016 rok.

Zmiany w budżecie dotyczą:
I. Zwiększenia dochodów i wydatków budżetowych otrzymanych
dotacji celowych z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bia-
łymstoku z przeznaczeniem na:
1) realizację świadczeń wychowawczych kwota - 302 507 zł.
2) realizację świadczeń rodzinnych i świadczeń z funduszu ali-
mentacyjnego - kwota  194 000 zł.
3) opłatę składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobie-
rające niektóre świadczenia z pomocy społecznej w zakresie
zadań zleconych - kwota 200 zł.
4) opłatę składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobie-
rające niektóre świadczenia z pomocy społecznej w zakresie
zadań własnych - kwota 21 zł.
II. Przeniesień wydatków budżetowych między rozdziałami
i paragrafami na zadania związane z bieżącym funkcjonowa-
niem  realizowane  przez:
1) Urząd Miasta na kwotę 43 450 zł.
2) Szkołę Podstawową Nr 1 na kwotę 56 500 zł, zgodnie ze zło-
żonym wnioskiem.
3) Miejski Zespół Szkół na kwotę 39 450 zł, zgodnie ze złożo-
nym wnioskiem.
4) Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej na kwotę 2 000 zł, zgod-
nie ze złożonym wnioskiem.
5) Przedszkole Miejskie Nr 1 na kwotę 45 600 zł, zgodnie ze
złożonym wnioskiem.
6) Przedszkole Miejskie Nr 2 na kwotę 28 600 zł, zgodnie ze
złożonym wnioskiem.
••••• Nr 94/16Nr 94/16Nr 94/16Nr 94/16Nr 94/16 w sprawie powołania komisji przetargowej do prze-
prowadzenia postępowań o udzielenie zamówienia w trybie
przetargu nieograniczonego na wykonanie dokumentacji tech-
nicznej na budowę obwodnic od strony południowej miasta
Wysokie Mazowieckie.

Zamówienie obejmowało 2 części:
- część pierwsza – droga zbiorcza łącząca ul. Ludową z ul.
1 Maja wraz z infrastrukturą towarzyszącą: ciągi piesze, ścieżki
rowerowe, oświetlenie uliczne, kanalizacja sanitarna, deszczo-
wa i wodociąg,
- część druga – droga zbiorcza łącząca ul. Szpitalną z ul. 1 Maja
wraz z infrastrukturą towarzyszącą: ciągi piesze, ścieżki rowe-
rowe, oświetlenie uliczne, kanalizacja sanitarna, deszczowa
i wodociąg. Wpłynęły 3 oferty. Na część I zamówienia wyłonio-
na została najkorzystniejsza oferta firmy Drogowskaz z Białego-
stoku za kwotę 159 285 zł. Na część II zamówienia wyłoniona
została najkorzystniejsza oferta firmy Drogowiec z Białegosto-
ku za kwotę 168 510 zł.
• Nr 95/16Nr 95/16Nr 95/16Nr 95/16Nr 95/16 w sprawie powołania komisji przetargowej do prze-
prowadzenia ustnych przetargów nieograniczonych na sprze-
daż nieruchomości gruntowych. W wyniku przeprowadzonego
przetargu sprzedano 7 działek na nowo powstającym osiedlu
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przy terenach przemysłowych.
• Nr 96/16Nr 96/16Nr 96/16Nr 96/16Nr 96/16 w sprawie przygotowania projektów uchwał Rady Miasta.
• Nr 97/16Nr 97/16Nr 97/16Nr 97/16Nr 97/16 w sprawie przygotowania projektów uchwał Rady Miasta.
• Nr 98/16Nr 98/16Nr 98/16Nr 98/16Nr 98/16 w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Rady Mia-
sta.
• Nr 99/16Nr 99/16Nr 99/16Nr 99/16Nr 99/16 w sprawie organizacji systemu wykrywania i alarmowania
w mieście Wysokie Mazowieckie. Dotyczy zadań, jakie wykonuje się
w przypadku wprowadzenia wyższych stanów gotowości obronnej pań-
stwa, wprowadzenia stanów nadzwyczajnych, sytuacji kryzysowej.
• Nr 100/16Nr 100/16Nr 100/16Nr 100/16Nr 100/16 w sprawie zmiany zasad centralizacji rozliczeń podatku od
towarów i usług przez Gminę Miejską Wysokie Mazowieckie.
• Nr 101/16Nr 101/16Nr 101/16Nr 101/16Nr 101/16 w sprawie wniesienia aportu na rzecz ZWKiEC Sp. z o. o.
z siedzibą w Wysokiem Mazowieckiem, ul. 1 Maja 6.
• Nr 102/16Nr 102/16Nr 102/16Nr 102/16Nr 102/16 w sprawie powołania Komisji Przetargowej do przeprowa-
dzenia postępowania o udzielenie zamówienia w trybie przetargu nieogra-
niczonego na: „Wykonanie usługi polegającej na odbieraniu i zagospo-
darowaniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu
Miasta Wysokie Mazowieckie”.
• Nr 103/16Nr 103/16Nr 103/16Nr 103/16Nr 103/16 w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok.
• Nr 104/16Nr 104/16Nr 104/16Nr 104/16Nr 104/16 w sprawie zmiany WPF na lata 2016 - 2019.
• Nr 1/17Nr 1/17Nr 1/17Nr 1/17Nr 1/17 w sprawie powołania komisji do spraw brakowania druków
ścisłego zarachowania, wykorzystywanych na potrzeby wydawania do-
wodów osobistych w Urzędzie Miasta w Wysokiem Mazowieckiem.
••••• Nr 2/17Nr 2/17Nr 2/17Nr 2/17Nr 2/17 w sprawie: przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych
wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu oraz

Dyżury Radnych w 2017 r.Dyżury Radnych w 2017 r.Dyżury Radnych w 2017 r.Dyżury Radnych w 2017 r.Dyżury Radnych w 2017 r.
odbywają się w  poniedziałki  w godz. 15odbywają się w  poniedziałki  w godz. 15odbywają się w  poniedziałki  w godz. 15odbywają się w  poniedziałki  w godz. 15odbywają się w  poniedziałki  w godz. 150000000000 - 16 - 16 - 16 - 16 - 160000000000

GGGGGmina Miejska Wy-mina Miejska Wy-mina Miejska Wy-mina Miejska Wy-mina Miejska Wy-
                              sokie Mazowieckiesokie Mazowieckiesokie Mazowieckiesokie Mazowieckiesokie Mazowieckie
jestjestjestjestjest     w trakw trakw trakw trakw trakcccccie opracowywa-ie opracowywa-ie opracowywa-ie opracowywa-ie opracowywa-
nia nia nia nia nia Gminnego ProgramuGminnego ProgramuGminnego ProgramuGminnego ProgramuGminnego Programu
Rewitalizacji w raRewitalizacji w raRewitalizacji w raRewitalizacji w raRewitalizacji w ramachmachmachmachmach
projektu „Harmonijne Mia-projektu „Harmonijne Mia-projektu „Harmonijne Mia-projektu „Harmonijne Mia-projektu „Harmonijne Mia-
sto - opracowanie Gminne-sto - opracowanie Gminne-sto - opracowanie Gminne-sto - opracowanie Gminne-sto - opracowanie Gminne-
go Programu Rewitalizacjigo Programu Rewitalizacjigo Programu Rewitalizacjigo Programu Rewitalizacjigo Programu Rewitalizacji
dla Miasta Wysokie Mazo-dla Miasta Wysokie Mazo-dla Miasta Wysokie Mazo-dla Miasta Wysokie Mazo-dla Miasta Wysokie Mazo-

wieckie”, realizowanego przy 90% dotacji z Programu Operacyjnego Pomocwieckie”, realizowanego przy 90% dotacji z Programu Operacyjnego Pomocwieckie”, realizowanego przy 90% dotacji z Programu Operacyjnego Pomocwieckie”, realizowanego przy 90% dotacji z Programu Operacyjnego Pomocwieckie”, realizowanego przy 90% dotacji z Programu Operacyjnego Pomoc
Techniczna i budżetu państwa.Techniczna i budżetu państwa.Techniczna i budżetu państwa.Techniczna i budżetu państwa.Techniczna i budżetu państwa.

Prace koordynują doświadczeni konsultanci z Centrum Doradz-
twa Energetycznego z Mikołowa. Ich oferta została wybrana spośród 7
firm zgłoszonych do przetargu, a przedstawiona przez nich cena za wy-
konanie programu wyniosła 26 700 zł brutto.

Rewitalizacja jest procesem obejmującym działania przestrzen-
ne, gospodarcze, ale przede wszystkim, społeczne. Ma zatem służyć
poprawie jakości życia mieszkańców. Rewitalizacja może przyczyniać
się m.in. do aktywizacji mieszkańców, uruchomienia nowych miejsc pra-
cy, podejmowania działań mających na celu ochronę dziedzictwa kul-
turowego, a także realizację remontów i konserwacji miejsc/obiektów
służących lokalnej społeczności. Dzięki temu opracowaniu miasto bę-
dzie mogło aplikować o środki z UE na przedsięwzięcia rewitalizacyjne
– projekty miękkie i twarde.

Obecnie do końca zbliża się opracowanie diagnozy. W lutym
przeprowadzone będą konsultacje społeczne, ponieważ istotnym ele-
mentem rewitalizacji jest włączenie do działań mieszkańców oraz przed-
stawicieli lokalnych instytucji społecznych czy gospodarczych. Dlate-
go też proces opracowywania dokumentu Gminnego Programu
Rewitalizacji ma charakter partycypacyjny, zakładający możliwość wy-
rażania swoich potrzeb przez różne grupy społeczne.

Na opraco-
wanie programu re-
witalizacji miasto
ma niedużo czasu,
bowiem do końca
sierpnia program,
przyjęty przez Radę
Miasta, musi trafić
do Urzędu Marszał-
kowskiego.

Rewitalizacja - nowa jakośćRewitalizacja - nowa jakośćRewitalizacja - nowa jakośćRewitalizacja - nowa jakośćRewitalizacja - nowa jakość

• Śliwowski LechŚliwowski LechŚliwowski LechŚliwowski LechŚliwowski Lech: 6 II, 15 V, 14 VIII, 9 X,
• Matuszewski BogdanMatuszewski BogdanMatuszewski BogdanMatuszewski BogdanMatuszewski Bogdan: 13 II, 21 VIII,
• Kajurek MarekKajurek MarekKajurek MarekKajurek MarekKajurek Marek: 20 II, 28 VIII,
• Wojtkowski MarcinWojtkowski MarcinWojtkowski MarcinWojtkowski MarcinWojtkowski Marcin: 27 II, 24 IV, 27 XI,
• Sokolik JózefSokolik JózefSokolik JózefSokolik JózefSokolik Józef: 6 III, 12 VI, 11 IX, 30 X,
• Ostrowski GrzegorzOstrowski GrzegorzOstrowski GrzegorzOstrowski GrzegorzOstrowski Grzegorz: 13 III, 7 VIII, 20 XI,
• Chmielewski StanisławChmielewski StanisławChmielewski StanisławChmielewski StanisławChmielewski Stanisław: 20 III, 23 X, 4 XII,
• Czaja WiesławCzaja WiesławCzaja WiesławCzaja WiesławCzaja Wiesław: 27 III, 18 IX,
• Nowicki KarolNowicki KarolNowicki KarolNowicki KarolNowicki Karol: 3 IV, 22 V,
• Podbielski DamianPodbielski DamianPodbielski DamianPodbielski DamianPodbielski Damian: 10 IV, 16 X,
• Kamianowski AndrzejKamianowski AndrzejKamianowski AndrzejKamianowski AndrzejKamianowski Andrzej: 8 V, 13 XI, 11 XII,
• Mioduszewski SławomirMioduszewski SławomirMioduszewski SławomirMioduszewski SławomirMioduszewski Sławomir: 29 V, 26 VI,
• Uszyński SławomirUszyński SławomirUszyński SławomirUszyński SławomirUszyński Sławomir: 5 VI, 4 IX, 6 XI,
• Gorczyca RadosławGorczyca RadosławGorczyca RadosławGorczyca RadosławGorczyca Radosław: 19 VI, 2 X,
• Jamiołkowski LechJamiołkowski LechJamiołkowski LechJamiołkowski LechJamiołkowski Lech: 25 IX, 18 XII.

zastosowania bonifikaty.
••••• Nr 3/17Nr 3/17Nr 3/17Nr 3/17Nr 3/17 w sprawie zmian w regulaminie organizacyjnym Urzędu Mia-
sta.
••••• Nr 4/17Nr 4/17Nr 4/17Nr 4/17Nr 4/17 w sprawie powołania zespołu koordynacyjnego do spraw wpro-
wadzenia reformy edukacji na terenie Miasta Wysokie Mazowieckie.
••••• Nr 5/17Nr 5/17Nr 5/17Nr 5/17Nr 5/17 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok.

Gazownicy znów w mieścieGazownicy znów w mieścieGazownicy znów w mieścieGazownicy znów w mieścieGazownicy znów w mieście

OOOOOd stycznia 2017 roku w Wysokiem Ma-d stycznia 2017 roku w Wysokiem Ma-d stycznia 2017 roku w Wysokiem Ma-d stycznia 2017 roku w Wysokiem Ma-d stycznia 2017 roku w Wysokiem Ma-
zowieckiem działa Placówka Gazow-zowieckiem działa Placówka Gazow-zowieckiem działa Placówka Gazow-zowieckiem działa Placówka Gazow-zowieckiem działa Placówka Gazow-

nicza, uruchomiona przez Polską Spółkęnicza, uruchomiona przez Polską Spółkęnicza, uruchomiona przez Polską Spółkęnicza, uruchomiona przez Polską Spółkęnicza, uruchomiona przez Polską Spółkę
Gazowniczą.Gazowniczą.Gazowniczą.Gazowniczą.Gazowniczą.

Utworzenie placówki w mieście to element nowej strategii
i struktury organizacyjnej PSG, która stawia na rozwój, pozyskanie
nowych klientów oraz poprawę jakości usług. Polska Spółka Ga-
zownicza sukcesywnie odbudowuje część placówek, zlikwidowa-
nych w poprzednich latach.

Powstanie placówki w Wysokiem Mazowieckiem to przede
wszystkim stały i bezpośredni kontakt specjalistów z każdym od-
biorcą gazu. Miasto od dawna jest w całości zgazyfikowane, ale
przez kilka ostatnich lat mieszkańcy byli pozbawieni bezpośrednie-
go kontaktu w przypadku awarii i potrzeby załatwienia spraw na
miejscu. Placówka ta, to również nowe miejsca pracy - docelowo
ma być zatrudnionych 11 osób. Instytucja gazownicza oznacza tak-
że kolejny krok do rozwoju firmy oraz miasta, nowe inwestycje,
a w konsekwencji wzrost potencjału gospodarczego do wykorzy-
stania przez przedsiębiorców i mieszkańców.

W przywróceniu placówki w naszym mieście - widząc w tym
wiele pozytywnych aspektów dla miasta - swoje zasługi ma burmistrz
Jarosław Siekierko, który od połowy ubiegłego roku prowadził roz-
mowy z Dyrektorem PSG w Białymstoku - Grzegorzem Mackiewi-
czem.

Placówka Gazownicza ma swoją siedzibę przy ulicy
1 Maja 6, na terenie ZWKiEC sp. z o.o., która jest dostawcą energii
cieplnej i wody oraz odbiorcą ścieków i śmieci. Lokalizacja ta uła-
twi mieszkańcom załatwianie wszystkich spraw związanych z funk-
cjonowaniem ich domów, mieszkań i firm w jednym miejscu. Pogo-
towie gazowe jest czynne w godzinach 600 -1400, a grupa monterska
obecnie jest dostępna pod nr alarmowym - 992.

Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta
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PPPPPierwszego kwietnia 2016 r. w życie weszła ustawaierwszego kwietnia 2016 r. w życie weszła ustawaierwszego kwietnia 2016 r. w życie weszła ustawaierwszego kwietnia 2016 r. w życie weszła ustawaierwszego kwietnia 2016 r. w życie weszła ustawa
o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci -„Rodzinao pomocy państwa w wychowywaniu dzieci -„Rodzinao pomocy państwa w wychowywaniu dzieci -„Rodzinao pomocy państwa w wychowywaniu dzieci -„Rodzinao pomocy państwa w wychowywaniu dzieci -„Rodzina

500 plus”. Ustawa określa warunki nabywania prawa do500 plus”. Ustawa określa warunki nabywania prawa do500 plus”. Ustawa określa warunki nabywania prawa do500 plus”. Ustawa określa warunki nabywania prawa do500 plus”. Ustawa określa warunki nabywania prawa do
świadczenia wychowawczego oraz zasady wypłacaniaświadczenia wychowawczego oraz zasady wypłacaniaświadczenia wychowawczego oraz zasady wypłacaniaświadczenia wychowawczego oraz zasady wypłacaniaświadczenia wychowawczego oraz zasady wypłacania
i przyznawania tego świadczenia.i przyznawania tego świadczenia.i przyznawania tego świadczenia.i przyznawania tego świadczenia.i przyznawania tego świadczenia.

Celem świadczenia wychowawczego jest częściowe
pokrycie wydatków związanych z wychowaniem dziecka,
w tym opieką nad nim i zaspokojeniem jego potrzeb życio-
wych. Realizacją zadania w Wysokiem Mazowieckiem zajmu-
je się, działający przy Urzędzie Miasta, Miejski Ośrodek Po-
mocy Społecznej.  Od 1 kwietnia do 31 grudnia 2016 roku do
MOPS wpłynęło 731 wniosków o przyznanie świadczenia wy-
chowawczego (w tym 593 w formie papierowej i 138 drogą
elektroniczną). W związku z powyższym wydano 719 decyzji
administracyjnych na 985 dzieci uprawnionych do „500 plus”.
Ogółem na wypłatę świadczeń wychowawczych w 2016 roku
wydano kwotę 4 088 971,60 zł.

Do programu można dołączyć w dowolnym momencie.
W kolejnych miesiącach świadczenie jest wypłacane od mie-
siąca, w którym rodzice złożą wniosek. Dla osób korzystają-
cych z programu okres rozliczeniowy będzie trwał od 1 paź-
dziernika do 30 września następnego roku kalendarzowego.
Istotne jest, że pierwszy okres na jaki przyznano prawo do
świadczenia jest dłuższy, gdyż rozpoczął się 1 kwietnia 2016
roku i trwać będzie do 30 września 2017 roku.

Wnioski można składać osobiście w siedzibie Miejskie-
go Ośrodka Pomocy Społecznej, przesłać drogą pocztową lub
elektroniczną m.in. za pośrednictwem Platformy Usług Elek-
tronicznych ZUS (www.zus.pl), poprzez banki krajowe świad-
czące usługi drogą elektroniczną - informacje na stronie
www.mpips.gov.pl oraz za pośrednictwem Platformy Emp@tia
(www.empatia.mpips.gov.pl). Wnioski można pobrać w Miej-
skim Ośrodku Pomocy Społecznej w Wysokiem Mazowiec-
kiem (pokój nr 9), a także ze strony internetowej
www.mpips.gov.pl oraz www.wysokiemazowieckie.pl, (w za-
kładce Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej).

Zasady Programu „Rodzina 500 plus”Zasady Programu „Rodzina 500 plus”Zasady Programu „Rodzina 500 plus”Zasady Programu „Rodzina 500 plus”Zasady Programu „Rodzina 500 plus”

Świadczenie przysługuje: matce, ojcu, opiekunowi fak-
tycznemu dziecka oraz opiekunowi prawnemu dziecka. Przy-
sługuje dziecku do dnia ukończenia przez nie 18 roku życia
i wynosi 500 zł miesięcznie. Na pierwsze dziecko świadcze-
nie przysługuje jeżeli dochód rodziny w przeliczeniu na osobę
nie przekracza kwoty 800 zł netto, a gdy członkiem rodziny
jest dziecko niepełnosprawne, świadczenie przysługuje na
pierwsze dziecko jeżeli dochód rodziny w przeliczeniu na oso-
bę nie przekracza kwoty 1 200 zł netto.

W zakresie ustalania dochodu rodziny - w związku z uzy-
skaniem i utratą dochodu - ustawa zawiera analogiczne prze-
pisy jak w ustawie o świadczeniach rodzinnych. Dochodem
członka rodziny jest przeciętny miesięczny dochód członka
rodziny, osiągnięty w roku kalendarzowym poprzedzającym
okres na jaki ustalone jest prawo do świadczenia wychowaw-
czego. Dochodem rodziny nazywamy sumę dochodów człon-
ków rodziny. Aktualnie rokiem kalendarzowym, z którego ustala

się dochody stanowiące podstawę do świadczenia wychowaw-
czego, jest rok kalendarzowy 2014. Pierwszy z okresów na jaki
ustalone jest prawo do świadczenia wychowawczego rozpoczął
się 1 kwietnia 2016 r., a skończy się 30 września 2017 r. W przy-
padku osób, które złożyły wniosek w terminie od dnia 1 kwiet-
nia 2016 r. do 1 lipca 2016 r. świadczenie wychowawcze zosta-
ło przyznane i wypłacone z wyrównaniem począwszy od dnia
wejścia w życie ustawy, czyli od 1 kwietnia 2016 r. Pierwsze
świadczenia zostały wypłacone już w kwietniu 2016 r.

W przypadku złożenia wniosku po upływie trzech mie-
sięcy od dnia wejścia w życie ustawy (tj. po 1 lipca 2016 r.) świad-
czenie zostanie przyznane i wypłacone począwszy od miesią-
ca, w którym wpłynął wniosek z prawidłowo wypełnionymi
dokumentami.

Wniosek o ustalenie prawa do świadczenia wychowaw-
czego mogą złożyć: matka, ojciec, opiekun faktyczny albo opie-
kun prawny dziecka.

W sytuacji, gdy osoba ubiega się o świadczenie na pierw-pierw-pierw-pierw-pierw-
sze dzieckosze dzieckosze dzieckosze dzieckosze dziecko do wniosku należy dołączyć:
- oświadczenia dokumentujące wysokość innych dochodów niż
dochody podlegające opodatkowaniu podatkiem dochodowym
od osób fizycznych na zasadach określonych w art. 27, art. 30 b,
art. 30 c, art. 30 e i art. 30 f ustawy z dnia 26 lipca 1991 roku
o podatku dochodowym od osób fizycznych każdego członka
rodziny,
- oświadczenie o deklarowanych dochodach osiąganych przez
osoby podlegające przepisom o zryczałtowanym podatku do-
chodowym od niektórych przychodów osiągniętych przez oso-
by fizyczne, zawierające informacje o:
a)a)a)a)a) wysokości dochodu,
b)b)b)b)b) wysokości należnych składek na ubezpieczenie społeczne,
c)c)c)c)c) wysokości należnych składek na ubezpieczenie zdrowotne,
d)d)d)d)d) wysokości i formie opłaconego podatku dochodowego,
e)e)e)e)e) wysokości po odliczeniu należnych składek i podatku
- w przypadku utraty dochodu lub uzyskania dochodu - doku-
menty potwierdzające ich utratę lub uzyskanie oraz ich wyso-
kość.

Wyżej wymienionych dokumentów nie należy dołączać,
gdy wnioskodawca ubiega się o przyznanie świadczenia na dru-
gie i kolejne dzieci.

W zależności od indywidualnej sytuacji, w przypadku
ubiegania się o świadczenia wychowawcze niezależnie od tego
czy na pierwsze dziecko czy drugie i następne, do wniosku
o ustalenie prawa do świadczenia wychowawczego dołącza się
inne zaświadczenia lub oświadczenia oraz dowody niezbędne
do ustalenia prawa do świadczenia wychowawczego:
a) zaświadczenie z sądu opiekuńczego lub adopcyjnego o pro-
wadzonym postępowaniu sądowym w sprawie o przysposobie-
nie dziecka,
b) prawomocne orzeczenie sądu orzekające rozwód lub sepa-
rację,
c) orzeczenie sądu opiekuńczego o ustaleniu opiekuna praw-
nego dziecka,
d) inne dokumenty potwierdzające spełnianie warunków do
przyznania lub ustalenia wysokości świadczenia wychowawcze-
go będące przedmiotem wniosku.

Ustawa zawiera również możliwe do zastosowania w wy-
jątkowych sytuacjach mechanizmy w przypadku marnotrawie-
nia świadczenia wychowawczego lub zapobiegania wydatko-
waniu świadczenia niezgodnie z jego przeznaczeniem - tj. organ
właściwy przekazuje należne osobie świadczenie wychowaw-
cze w całości lub w części w formie rzeczowej lub w formie
opłacenia usług. W każdej konkretnej, indywidualnej  sprawie,
organ właściwy określi jaka forma niepieniężna realizacji świad-
czenia wychowawczego będzie najbardziej właściwa dla da-
nej rodziny.

Podsumowanie ProgramuPodsumowanie ProgramuPodsumowanie ProgramuPodsumowanie ProgramuPodsumowanie Programu „Rodzina 500 plus” „Rodzina 500 plus” „Rodzina 500 plus” „Rodzina 500 plus” „Rodzina 500 plus”
w Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiem

MOPS



EEEEECHOCHOCHOCHOCHO
WWWWWYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGO

6

Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta

WWWWW grudniu 2016 roku w Miejskim Ośrodku Kultury grudniu 2016 roku w Miejskim Ośrodku Kultury grudniu 2016 roku w Miejskim Ośrodku Kultury grudniu 2016 roku w Miejskim Ośrodku Kultury grudniu 2016 roku w Miejskim Ośrodku Kultury
odbyło się spotkanie członków Polskiego Związkuodbyło się spotkanie członków Polskiego Związkuodbyło się spotkanie członków Polskiego Związkuodbyło się spotkanie członków Polskiego Związkuodbyło się spotkanie członków Polskiego Związku

Niewidomych, na którym gościła poetka Bogusława Wierz-Niewidomych, na którym gościła poetka Bogusława Wierz-Niewidomych, na którym gościła poetka Bogusława Wierz-Niewidomych, na którym gościła poetka Bogusława Wierz-Niewidomych, na którym gościła poetka Bogusława Wierz-
bicka. Autorka, mimo swej niepełnosprawności wzroko-bicka. Autorka, mimo swej niepełnosprawności wzroko-bicka. Autorka, mimo swej niepełnosprawności wzroko-bicka. Autorka, mimo swej niepełnosprawności wzroko-bicka. Autorka, mimo swej niepełnosprawności wzroko-
wej, pisze poezje i bajki dla dzieci, za co otrzymała wielewej, pisze poezje i bajki dla dzieci, za co otrzymała wielewej, pisze poezje i bajki dla dzieci, za co otrzymała wielewej, pisze poezje i bajki dla dzieci, za co otrzymała wielewej, pisze poezje i bajki dla dzieci, za co otrzymała wiele
nagród - m.in. specjalne wyróżnienie Polskiego Radia Bia-nagród - m.in. specjalne wyróżnienie Polskiego Radia Bia-nagród - m.in. specjalne wyróżnienie Polskiego Radia Bia-nagród - m.in. specjalne wyróżnienie Polskiego Radia Bia-nagród - m.in. specjalne wyróżnienie Polskiego Radia Bia-
łystok. Gościom opowiadała o swojej wielkiej pasji pisa-łystok. Gościom opowiadała o swojej wielkiej pasji pisa-łystok. Gościom opowiadała o swojej wielkiej pasji pisa-łystok. Gościom opowiadała o swojej wielkiej pasji pisa-łystok. Gościom opowiadała o swojej wielkiej pasji pisa-
nia.nia.nia.nia.nia.

Na spotkaniu obecna była także dyrektor MOK Mał-
gorzata Sałęga, którą Agnieszka Szóstko - dyrektor Okręgu
Podlaskiego Polskiego Związku Niewidomych, w dowód
uznania i podziękowania za wsparcie środowiska osób nie-
widomych, uhonorowała odznaką „Przyjaciel Niewidomych”.

DDDDDwudziestego piątego listopada 2016 roku, w Miejskim Ośrod-wudziestego piątego listopada 2016 roku, w Miejskim Ośrod-wudziestego piątego listopada 2016 roku, w Miejskim Ośrod-wudziestego piątego listopada 2016 roku, w Miejskim Ośrod-wudziestego piątego listopada 2016 roku, w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się - organi-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się - organi-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się - organi-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się - organi-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się - organi-

zowane przez Klub HDK „KROPELKA”- spotkanie z okazji Świętazowane przez Klub HDK „KROPELKA”- spotkanie z okazji Świętazowane przez Klub HDK „KROPELKA”- spotkanie z okazji Świętazowane przez Klub HDK „KROPELKA”- spotkanie z okazji Świętazowane przez Klub HDK „KROPELKA”- spotkanie z okazji Święta
Krwiodawstwa. Jego celem było podziękowanie honorowym daw-Krwiodawstwa. Jego celem było podziękowanie honorowym daw-Krwiodawstwa. Jego celem było podziękowanie honorowym daw-Krwiodawstwa. Jego celem było podziękowanie honorowym daw-Krwiodawstwa. Jego celem było podziękowanie honorowym daw-
com krwi oraz osobom wspierającym Klub, a także dalsza promo-com krwi oraz osobom wspierającym Klub, a także dalsza promo-com krwi oraz osobom wspierającym Klub, a także dalsza promo-com krwi oraz osobom wspierającym Klub, a także dalsza promo-com krwi oraz osobom wspierającym Klub, a także dalsza promo-
cja ruchu krwiodawstwa i akcji pomocowych prowadzonych przezcja ruchu krwiodawstwa i akcji pomocowych prowadzonych przezcja ruchu krwiodawstwa i akcji pomocowych prowadzonych przezcja ruchu krwiodawstwa i akcji pomocowych prowadzonych przezcja ruchu krwiodawstwa i akcji pomocowych prowadzonych przez
Polski Czerwony Krzyż. Obecni na spotkaniu zapoznali się teżPolski Czerwony Krzyż. Obecni na spotkaniu zapoznali się teżPolski Czerwony Krzyż. Obecni na spotkaniu zapoznali się teżPolski Czerwony Krzyż. Obecni na spotkaniu zapoznali się teżPolski Czerwony Krzyż. Obecni na spotkaniu zapoznali się też
z działalnością i osiągnięciami Klubu.z działalnością i osiągnięciami Klubu.z działalnością i osiągnięciami Klubu.z działalnością i osiągnięciami Klubu.z działalnością i osiągnięciami Klubu.

W 2016 roku, pod patronatem Banku PKO BP,  zorganizowali-
śmy akcję „Moja krew, twoje życie”. Ponadto nasi dawcy brali udział
w ogólnopolskiej kampanii PCK „Ognisty strażak – gorąca krew”.
W XIII edycję Turnieju „Młoda Krew Ratuje Życie” włączyli się ucznio-
wie wysokomazowieckich szkół ponadpodstawowych, a Zespół Szkół
Zawodowych zajął III miejsce w kategorii największej ilości oddanej
krwi.

Współdziałając z Oddziałem Okręgowym Polskiego Czerwo-
nego Krzyża w Białymstoku, przeprowadziliśmy skierowane do mło-

WysokomazowieckaWysokomazowieckaWysokomazowieckaWysokomazowieckaWysokomazowiecka
„Kropelka”„Kropelka”„Kropelka”„Kropelka”„Kropelka” po raz osiemnasty po raz osiemnasty po raz osiemnasty po raz osiemnasty po raz osiemnasty

T. J. Wróblewski - Prezes Klubu HDK „KROPELKA”

dzieży szkolnej olimpiady i konkursy - m.in. Olimpiadę
Promocji Zdrowego Stylu Życia. W minionym roku uczest-
niczka tej olimpiady - uczennica Gimnazjum w Wysokiem
Mazowieckiem Aleksandra Grodzka - zajęła I miejsce
w finale krajowym.

W 2016 roku nasi krwiodawcy oddali rekordową
ilość ponad  270 litrów krwi. Pozyskaliśmy też grono no-
wych krwiodawców - młodzież i dorosłych mieszkańców
miasta i powiatu.

Najaktywniejszych krwiodawców i osoby nas
wspierające, Polski Czerwony Krzyż wyróżnił Odznaka-
mi Honorowymi PCK. Byli to: Elżbieta Fiedorczuk, Wan-
da Filipowicz, Wojciech Brzozowski i Wiesław Kierlewicz,
a ponadto odznakę Zasłużonego Honorowego Dawcy
Krwi otrzymały: Jolanta Sakowicz, Mariola Włostowska,
Joanna Zagroba i Anna Zalewska.

Odznakami Honorowego Dawcy Krwi Zasłużone-
go dla Zdrowia Narodu, przyznanymi przez Ministra
Zdrowia, uhonorowano Wojciecha Kruszewskiego i Wal-
demara Rakowskiego. Pozostali krwiodawcy otrzymali ze-
stawy upominków przygotowanych przez starostę wyso-
komazowieckiego i sponsorów.

Okolicznościową statuetkę za wspieranie krwio-
dawstwa i Polskiego Czerwonego Krzyża otrzymał bur-
mistrz Jarosław Siekierko.

Na osiemnastej „Kropelce” obecni byli:
• Przedstawiciel Regionalnego Centrum Krwiodawstwa
i Krwiolecznictwa w Białymstoku - dr Dariusz Średziński,
• Prezes Oddziału Okręgowego PCK w Białymstoku-
Zbigniew Misiejuk,
• Burmistrz Wysokiego Mazowieckiego - Jarosław Sie-
kierko,
• Dyrektorzy wysokomazowieckich szkół ponadgimna-
zjalnych.

OOOOObecny rok, podobniebecny rok, podobniebecny rok, podobniebecny rok, podobniebecny rok, podobnie
  jak poprzedni, obfito-  jak poprzedni, obfito-  jak poprzedni, obfito-  jak poprzedni, obfito-  jak poprzedni, obfito-

wał będzie w wiele miej-wał będzie w wiele miej-wał będzie w wiele miej-wał będzie w wiele miej-wał będzie w wiele miej-
skich inwestycji.skich inwestycji.skich inwestycji.skich inwestycji.skich inwestycji.

Już na początku stycznia otrzymaliśmy informację z Urzę-
du Marszałkowskiego w Białymstoku, że wniosek o przyznanie
pomocy w ramach „Wsparcia na wdrażanie operacji w ramach
strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczności”
objętego PROW na lata 2014-2020, został pozytywnie rozpatrzo-
ny.

Wniosek miasta na „Przebudowę fontanny w parku miej-
skim” (dotyczy to parku przy ul. Ludowej) został złożony w ra-
mach Lokalnej Grupy Działania - „Brama na Podlasie”. Jej ob-
szar tworzy 16 gmin z trzech powiatów województwa podlaskiego
tj. wysokomazowieckiego, bielskiego i zambrowskiego. Lokalna
Grupa Działania „Brama na Podlasie” jest pierwszą w wojewódz-
twie podlaskim, której beneficjenci przystąpili już do realizacji
planowanych inwestycji. Przyznana pomoc dla miasta na ww.
wniosek to 254 201 zł. Ze strony miasta umowę podpisał Burmistrz
Miasta Jarosław Siekierko i Skarbnik Miasta Krystyna Załuska.

Projektów, na których realizację Wysokie Mazowieckie bę-
dzie starać się o dofinansowanie w ramach LGD, będzie więcej.
Jeden z nich to trzeci etap przebudowy Przedszkola Miejskiego
Nr 2, który obejmie remont kuchni, pomieszczeń parteru i zakup
wyposażenia.

Spotkanie PolskiegoSpotkanie PolskiegoSpotkanie PolskiegoSpotkanie PolskiegoSpotkanie Polskiego
Związku NiewidomychZwiązku NiewidomychZwiązku NiewidomychZwiązku NiewidomychZwiązku Niewidomych

Fontanna w nowej krasieFontanna w nowej krasieFontanna w nowej krasieFontanna w nowej krasieFontanna w nowej krasie

Zarząd
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Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta

BBBBBożonarodzeniowy czas udzielił się uczniom i nauczycie-ożonarodzeniowy czas udzielił się uczniom i nauczycie-ożonarodzeniowy czas udzielił się uczniom i nauczycie-ożonarodzeniowy czas udzielił się uczniom i nauczycie-ożonarodzeniowy czas udzielił się uczniom i nauczycie-
lom Miejskiego Zespołu Szkół w Wysokiem Mazowiec-lom Miejskiego Zespołu Szkół w Wysokiem Mazowiec-lom Miejskiego Zespołu Szkół w Wysokiem Mazowiec-lom Miejskiego Zespołu Szkół w Wysokiem Mazowiec-lom Miejskiego Zespołu Szkół w Wysokiem Mazowiec-

kiem – zarówno Gimnazjum jak i Szkole Muzycznej. W ciągukiem – zarówno Gimnazjum jak i Szkole Muzycznej. W ciągukiem – zarówno Gimnazjum jak i Szkole Muzycznej. W ciągukiem – zarówno Gimnazjum jak i Szkole Muzycznej. W ciągukiem – zarówno Gimnazjum jak i Szkole Muzycznej. W ciągu
jednego tygodnia miały miejsce cztery artystyczne wydarze-jednego tygodnia miały miejsce cztery artystyczne wydarze-jednego tygodnia miały miejsce cztery artystyczne wydarze-jednego tygodnia miały miejsce cztery artystyczne wydarze-jednego tygodnia miały miejsce cztery artystyczne wydarze-
nia – każde piękne, pogodne, rodzinne – takie jak same Świę-nia – każde piękne, pogodne, rodzinne – takie jak same Świę-nia – każde piękne, pogodne, rodzinne – takie jak same Świę-nia – każde piękne, pogodne, rodzinne – takie jak same Świę-nia – każde piękne, pogodne, rodzinne – takie jak same Świę-
ta Bożego Narodzenia.ta Bożego Narodzenia.ta Bożego Narodzenia.ta Bożego Narodzenia.ta Bożego Narodzenia.

13 grudnia uczniowie klas fortepianu pani Katarzyny Bar-
teczek i pana Adama Januszkiewicza oraz klasy skrzypiec pani
Katarzyny Januszkiewicz, wraz ze swoimi nauczycielami urzą-
dzili nam muzyczne „Skrzypkołajki i Pianołajki”. W sali baleto-
wej zabrzmiały znane wszystkim pastorałki i kolędy, a mikołaj-
kowy klimat podkręciły przebrania uczniów – były aniołki,
mikołaje, renifery i bałwanki.

2 dni później – 15 grudnia w naszej szkole odbyło się
Uroczyste Opłatkowe Spotkanie, które swą obecnością za-
szczycili proboszcz Parafii pw. św. Apostołów Piotra i Pawła,
ksiądz kanonik Edward Łapiński, Burmistrz Miasta Wysokie
Mazowieckie pan Jarosław Siekierko oraz Przewodniczący
Rady Miasta pan Józef Sokolik. Gustowny wystrój sali oraz oka-
zale prezentująca się szopka stworzyły ciepły, świąteczny na-
strój.

Ogromnym zaskoczeniem była niesamowita szopka bo-
żonarodzeniowa wykonana przez ucznia gimnazjum Jakuba
Żebrowskiego.

Koncerty w Miejskim Zespole SzkółKoncerty w Miejskim Zespole SzkółKoncerty w Miejskim Zespole SzkółKoncerty w Miejskim Zespole SzkółKoncerty w Miejskim Zespole Szkół

Program artystyczny uroczystości obejmowały jasełka
przygotowane przez gimnazjalistów, pod opieką pani Anny Ja-
miołkowskiej, występy uczniów Szkoły Muzycznej oraz chóru
Szkoły Muzycznej prowadzonego przez panią Monikę Sypyt-
kowską. Najpiękniejsze, polskie kolędy zabrzmiały w opraco-
waniu na akordeon, saksofon, skrzypce, duet fortepianowy oraz
chór. Uczniów Szkoły Muzycznej przygotowali pani Katarzyna
Januszkiewicz, pani Monika Sypytkowska, pan Damian Kraw-
czewski i pan Jan Kacprowski. Po wspólnej modlitwie zapro-
szeni goście podzielili się opłatkiem i życzeniami.

Tego samego dnia po południu odbyła się (również na
sali baletowej) audycja uczniów akordeonu pana Damiana
Krawczewskiego – gdzie wystąpili wszyscy akordeoniści
z naszej szkoły, a także gościnnie dwoje uczniów kończących
Szkołę Muzyczną I stopnia w Grajewie i Szczuczynie – w re-
pertuarze których znalazły się kompozycje m. in. ich nauczy-
ciela – pana Damiana Krawczewskiego.

Tournee koncertowe zakończył popis najmłodszych mu-
zyków - uczniów cyklu sześcioletniego Szkoły Muzycznej.
Wykonawcy popisali się w grze solowej na swoich instrumen-
tach, a także wspólnie występując w układach choreograficz-
nych i w zespole instrumentalnym – wywołując dużo uśmie-
chu na twarzach licznie zgromadzonej publiczności.

Przed nami wszystkimi Nowy Rok. Życzymy aby tenPrzed nami wszystkimi Nowy Rok. Życzymy aby tenPrzed nami wszystkimi Nowy Rok. Życzymy aby tenPrzed nami wszystkimi Nowy Rok. Życzymy aby tenPrzed nami wszystkimi Nowy Rok. Życzymy aby ten
2017 rok był czasem satysfakcji z trafnie podjętych inicja-2017 rok był czasem satysfakcji z trafnie podjętych inicja-2017 rok był czasem satysfakcji z trafnie podjętych inicja-2017 rok był czasem satysfakcji z trafnie podjętych inicja-2017 rok był czasem satysfakcji z trafnie podjętych inicja-
tyw oraz rozwijania swoich pasji.tyw oraz rozwijania swoich pasji.tyw oraz rozwijania swoich pasji.tyw oraz rozwijania swoich pasji.tyw oraz rozwijania swoich pasji.

A. Januszkiewicz
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Miejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek Kultury

NNNNNa przełomie listopada i grudnia ubiegłego roku,a przełomie listopada i grudnia ubiegłego roku,a przełomie listopada i grudnia ubiegłego roku,a przełomie listopada i grudnia ubiegłego roku,a przełomie listopada i grudnia ubiegłego roku,
w Izbie Ziemi Wysokomazowieckiej (mieszczącej sięw Izbie Ziemi Wysokomazowieckiej (mieszczącej sięw Izbie Ziemi Wysokomazowieckiej (mieszczącej sięw Izbie Ziemi Wysokomazowieckiej (mieszczącej sięw Izbie Ziemi Wysokomazowieckiej (mieszczącej się

w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury), odbył się kolej-w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury), odbył się kolej-w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury), odbył się kolej-w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury), odbył się kolej-w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury), odbył się kolej-
ny cykl zajęć dydaktycznych adresowanych do dzieci i mło-ny cykl zajęć dydaktycznych adresowanych do dzieci i mło-ny cykl zajęć dydaktycznych adresowanych do dzieci i mło-ny cykl zajęć dydaktycznych adresowanych do dzieci i mło-ny cykl zajęć dydaktycznych adresowanych do dzieci i mło-
dzieży ze szkół w mieście.dzieży ze szkół w mieście.dzieży ze szkół w mieście.dzieży ze szkół w mieście.dzieży ze szkół w mieście.

Izba Ziemi Wysokomazowieckiej powstała w 2007
roku, z inicjatywy Towarzystwa Przyjaciół Miasta Wysokie Ma-
zowieckie. To niezwykłe miejsce stanowi próbę ukazania naj-
ważniejszych wydarzeń i postaci z dziejów miasta

i okolic.
Historię wysokoma-

zowieckiej ziemi obra-
zują liczne eksponaty:
zdjęcia, mapy, fotoko-
pie dokumentów, ilustracje, obrazy, publikacje prasowe i książkowe, spisane relacje
świadków wydarzeń, itp. Na szczególną uwagę zasługują te, dokumentujące wielo-
kulturowość  naszego miasta na przestrzeni wieków, mówiące o tragicznych losach
ludności w czasie II wojny światowej i tuż po jej zakończeniu, a także te pokazujące
rozwój miasta w drugiej połowie XX wieku.

Zajęcia w Izbie prowadzili nauczyciele historii. W tych nietypowych lekcjach wzięło
udział 467 uczniów ze wszystkich szkół w mieście. Miejmy nadzieję, że młodzi ludzie,
zachęceni wizytą w Izbie, będą poszerzać i propagować wiedzę o przeszłości i teraź-
niejszości swojej Małej Ojczyzny.

K. Dąbrowski

Niezwykła lekcja historiiNiezwykła lekcja historiiNiezwykła lekcja historiiNiezwykła lekcja historiiNiezwykła lekcja historii

DDDDDwudziestego drugiego stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyło się kolejne spotka-wudziestego drugiego stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyło się kolejne spotka-wudziestego drugiego stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyło się kolejne spotka-wudziestego drugiego stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyło się kolejne spotka-wudziestego drugiego stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyło się kolejne spotka-
nie Klubu Miłośników Historii.nie Klubu Miłośników Historii.nie Klubu Miłośników Historii.nie Klubu Miłośników Historii.nie Klubu Miłośników Historii.

Z prelekcją wystąpił Stanisław Krajski – historyk filozofii, publicysta, na-
uczyciel akademicki, absolwent Wydziału Filozofii Chrześcijańskiej Akademii
Teologii Katolickiej w Warszawie. W 1986 r. uzyskał stopień doktora nauk filo-
zoficznych. Od 1994 r. adiunkt na Wydziale Filozofii Chrześcijańskiej Uniwer-
sytetu Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Warszawie. Regularnie publikował
w gazecie „Nasz Dziennik”. Jego artykuły dotyczyły m.in. wolnomularstwa
i New Age. Jest związany ze środowiskiem Radia Maryja i należy do Akcji Ka-
tolickiej. W Telewizji TRWAM prowadził programy o dobrym wychowaniu
i filozofii. Ma w dorobku ok. 15 prac dotyczących masonerii, w tym najnowszej
z 2016 r. pt. „Masoneria, islam, uchodźcy – czy czeka nas wielka apokalipsa?”

Podczas wykładu w Wysokiem Mazowieckiem doktor szukał odpo-Podczas wykładu w Wysokiem Mazowieckiem doktor szukał odpo-Podczas wykładu w Wysokiem Mazowieckiem doktor szukał odpo-Podczas wykładu w Wysokiem Mazowieckiem doktor szukał odpo-Podczas wykładu w Wysokiem Mazowieckiem doktor szukał odpo-
wiedzi na pytanie: Czy nastąpi islamizacja Polski?wiedzi na pytanie: Czy nastąpi islamizacja Polski?wiedzi na pytanie: Czy nastąpi islamizacja Polski?wiedzi na pytanie: Czy nastąpi islamizacja Polski?wiedzi na pytanie: Czy nastąpi islamizacja Polski?

Jak zaznaczył p. Krajski „wbrew pozorom wizje świata wolnomularstwa
i muzułmanów wcale nie są tak odmienne i przeciwstawne jak się wydaje,
zaś kryzys związany z inwazją islamskich imigrantów jest bardzo dobrze zor-
ganizowaną operacją lóż masońskich, mających na celu zniszczenie chrze-
ścijaństwa”. Wysunął hipotezę, jakoby działania migracyjne były celowe:
„oprócz zaplanowanej migracji mamy widoczny manifest, by zaprowadzić
islam w środowiskach, gdzie większość stanowią chrześcijanie.” Podkreślił,
iż „działania masonerii to realne zagrożenie dla Kościoła katolickiego i Pol-
ski.”

Bardzo aktualna i interesująca treść wykładu zgromadziła liczne grono
odbiorców. Zainteresowanych tematyką zapraszamy do wypożyczeń najnow-
szej publikacji p. S. Krajskiego w Miejskiej Bibliotece Publicznej.

„Masoneria, islam, uchodźcy...”„Masoneria, islam, uchodźcy...”„Masoneria, islam, uchodźcy...”„Masoneria, islam, uchodźcy...”„Masoneria, islam, uchodźcy...”
----- Stanisław Krajski w Klubie Miłośników Historii Stanisław Krajski w Klubie Miłośników Historii Stanisław Krajski w Klubie Miłośników Historii Stanisław Krajski w Klubie Miłośników Historii Stanisław Krajski w Klubie Miłośników Historii

A. Choińska

Zwiedzanie Izby Ziemi Wysokomazowieckiej jest możliwe w każdą pierwsząZwiedzanie Izby Ziemi Wysokomazowieckiej jest możliwe w każdą pierwsząZwiedzanie Izby Ziemi Wysokomazowieckiej jest możliwe w każdą pierwsząZwiedzanie Izby Ziemi Wysokomazowieckiej jest możliwe w każdą pierwsząZwiedzanie Izby Ziemi Wysokomazowieckiej jest możliwe w każdą pierwszą
i ostatnią środę miesiąca od godziny 16i ostatnią środę miesiąca od godziny 16i ostatnią środę miesiąca od godziny 16i ostatnią środę miesiąca od godziny 16i ostatnią środę miesiąca od godziny 160000000000 do godziny 17 do godziny 17 do godziny 17 do godziny 17 do godziny 173030303030.....
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Miejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek Kultury

TTTTTegoroczne ferie zorganizowane przez Miejski Ośrodek Kultury i Miejskąegoroczne ferie zorganizowane przez Miejski Ośrodek Kultury i Miejskąegoroczne ferie zorganizowane przez Miejski Ośrodek Kultury i Miejskąegoroczne ferie zorganizowane przez Miejski Ośrodek Kultury i Miejskąegoroczne ferie zorganizowane przez Miejski Ośrodek Kultury i Miejską
Bibliotekę Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem przypadły na pierwszyBibliotekę Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem przypadły na pierwszyBibliotekę Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem przypadły na pierwszyBibliotekę Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem przypadły na pierwszyBibliotekę Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem przypadły na pierwszy

tydzień przerwy zimowej. Każdego dnia w zajęciach uczestniczyło ok. 30 dzie-tydzień przerwy zimowej. Każdego dnia w zajęciach uczestniczyło ok. 30 dzie-tydzień przerwy zimowej. Każdego dnia w zajęciach uczestniczyło ok. 30 dzie-tydzień przerwy zimowej. Każdego dnia w zajęciach uczestniczyło ok. 30 dzie-tydzień przerwy zimowej. Każdego dnia w zajęciach uczestniczyło ok. 30 dzie-
ci. Wśród atrakcji były warsztaty artystyczne, zabawy w bibliotece, gry integra-ci. Wśród atrakcji były warsztaty artystyczne, zabawy w bibliotece, gry integra-ci. Wśród atrakcji były warsztaty artystyczne, zabawy w bibliotece, gry integra-ci. Wśród atrakcji były warsztaty artystyczne, zabawy w bibliotece, gry integra-ci. Wśród atrakcji były warsztaty artystyczne, zabawy w bibliotece, gry integra-
cyjne, spotkanie z historią oraz zabawa choinkowa.cyjne, spotkanie z historią oraz zabawa choinkowa.cyjne, spotkanie z historią oraz zabawa choinkowa.cyjne, spotkanie z historią oraz zabawa choinkowa.cyjne, spotkanie z historią oraz zabawa choinkowa.

Pierwsze zajęcia upłynęły pod znakiem integracji i zabaw ruchowych.
W kolejne dni dzieci śpiewały, tańczyły, bawiły się chustą Klanzy, grały w „gorące
krzesła”, rozwiązywały bajkowe zagadki i zwiedziły Izbę Ziemi Wysokomazowiec-
kiej. Tam dowiedziały się jakich sprzętów gospodarstwa domowego używały na-
sze babcie. Z dużym zainteresowaniem wysłuchały historii o tym jak zmieniały się
przedmioty codziennego użytku na przełomie wieków. Dzieci sprawdziły jak cięż-
kie i nieporęczne były pierwsze żelazka i jak trudno było zmielić pieprz przy użyciu
moździerza. Był też czas na wizytę w bibliotece. W „Czytelni książki i prasy” dzieci
miały okazję do zdrowej rywalizacji w edukacyjnych grach planszowych rozwijają-
cych wyobraźnię: SłowoStwory, Farmer i Dixit. W czasie ferii w MOK powstały piękne
prace - zimowe kolaże, balonowe kwiatki, pieski, miecze…

Główną atrakcją była zabawa choinkowa, w której uczestniczyły też dzieci
z kół zainteresowań oraz zespołów działających w MOK - łącznie ok. 100 osób.

E. Śmigielska, M. Wójciak

Ferie zimoweFerie zimoweFerie zimoweFerie zimoweFerie zimowe

Sukcesy jak malowane!Sukcesy jak malowane!Sukcesy jak malowane!Sukcesy jak malowane!Sukcesy jak malowane!

Bal przebierańców rozpoczęliśmy przemówieniem króla,
który „rozkazał” dzieciom dobrze się bawić. A zabawom nie było
końca - taniec na gazetach, przypinanie rekwizytów postaciom
z bajki „Kubuś Puchatek”, wybór króla i królowej balu oraz wspól-
ne tańce. Wszyscy z niecierpliwością wyczekiwali najważniejsze-
go gościa, który przybył z workami prezentów.

 P.S. Jeśli chodzi o stroje, to jak co roku, dzieci zaskoczyły
nas swoją pomysłowością. A my, prowadzący (Teresa Dąbrow-
ska, Ewa Pietraszko, Ewelina Śmigielska, Monika Wójciak, Kazi-
mierz Dąbrowski, Damian Kalinowski, Mateusz Leoniak, Paweł
Szamreta), nie mogliśmy od nich odbiegać i też postanowiliśmy
się poprzebierać! :)

KKKKKoła zainteresowań Miejskiego Ośrodka Kultury cieszą sięoła zainteresowań Miejskiego Ośrodka Kultury cieszą sięoła zainteresowań Miejskiego Ośrodka Kultury cieszą sięoła zainteresowań Miejskiego Ośrodka Kultury cieszą sięoła zainteresowań Miejskiego Ośrodka Kultury cieszą się
 dużą popularnością. Instruktorzy starają się, by zajęcia dużą popularnością. Instruktorzy starają się, by zajęcia dużą popularnością. Instruktorzy starają się, by zajęcia dużą popularnością. Instruktorzy starają się, by zajęcia dużą popularnością. Instruktorzy starają się, by zajęcia

były ciekawe, zachęcały do rozwoju i artystycznej kreatyw-były ciekawe, zachęcały do rozwoju i artystycznej kreatyw-były ciekawe, zachęcały do rozwoju i artystycznej kreatyw-były ciekawe, zachęcały do rozwoju i artystycznej kreatyw-były ciekawe, zachęcały do rozwoju i artystycznej kreatyw-
ności.ności.ności.ności.ności.

Nie od dziś wiadomo, że w naszym mieście nie brakuje
uzdolnionej młodzieży, co potwierdzają osiągnięcia w wielu kon-
kursach i przeglądach. Poniżej, z dumą, przedstawiamy sukce-
sy koła plastycznego.

W piątek 16 grudnia, w Gminnym Ośrodku Kultury
w Czyżewie, odbyło się rozstrzygnięcie Powiatowego Konkur-
su Plastycznego pt. „Boże Narodzenie - sanie Świętego Mikoła-
ja”. Wyróżnienie zdobyły Dorota Rzymska i Oliwia Puławska.

Nasi podopieczni przywieźli też nagrody z XV Powiato-
wego Konkursu Plastycznego - „Pejzaże Powiatu Wysokomazo-

wieckiego”, gdzie Oliwia Puławska i Janusz Choiński zdobyli
pierwsze miejsca, a Daniel Roszkowski wyróżnienie.

Sukcesy odnotowaliśmy też w eliminacjach powiatowych
do Ogólnopolskiego Konkursu Pożarniczego - „Zapobiegajmy
pożarom”, które odbyły się dwudziestego stycznia w Starostwie
Powiatowym w Wysokiem Mazowieckiem. Według komisji kon-
kursowej na najwyższe noty zasłużyły prace autorów:
I grupa wiekowa - przedszkola:I grupa wiekowa - przedszkola:I grupa wiekowa - przedszkola:I grupa wiekowa - przedszkola:I grupa wiekowa - przedszkola: 1 nagroda - Oliwia Puławska
III grupa wiekowa - szkoła podstawowa klasy IV - VIIII grupa wiekowa - szkoła podstawowa klasy IV - VIIII grupa wiekowa - szkoła podstawowa klasy IV - VIIII grupa wiekowa - szkoła podstawowa klasy IV - VIIII grupa wiekowa - szkoła podstawowa klasy IV - VI:
3 nagroda - Roksana Szkiłądź
IV grupa wiekowa - gimnazjum: IV grupa wiekowa - gimnazjum: IV grupa wiekowa - gimnazjum: IV grupa wiekowa - gimnazjum: IV grupa wiekowa - gimnazjum: 1 nagroda - Natalia Sokołow-
ska
Wyróżnienia: Luiza Maria Lubowicka

Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!

M. Pietruczak



EEEEECHOCHOCHOCHOCHO
WWWWWYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGO

10

MMMMMiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem otrzymała 2 egzemplarzeiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem otrzymała 2 egzemplarzeiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem otrzymała 2 egzemplarzeiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem otrzymała 2 egzemplarzeiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem otrzymała 2 egzemplarze
„Rocznika Jubileuszowego Diecezji Łomżyńskiej 2015/2016” wydanego na 90-lecie„Rocznika Jubileuszowego Diecezji Łomżyńskiej 2015/2016” wydanego na 90-lecie„Rocznika Jubileuszowego Diecezji Łomżyńskiej 2015/2016” wydanego na 90-lecie„Rocznika Jubileuszowego Diecezji Łomżyńskiej 2015/2016” wydanego na 90-lecie„Rocznika Jubileuszowego Diecezji Łomżyńskiej 2015/2016” wydanego na 90-lecie

Diecezji Łomżyńskiej (1925-2015).Diecezji Łomżyńskiej (1925-2015).Diecezji Łomżyńskiej (1925-2015).Diecezji Łomżyńskiej (1925-2015).Diecezji Łomżyńskiej (1925-2015).

Rocznik zawiera, przede wszystkim, informacje dotyczące naszej diecezji i jej struktur.
Dowiemy się gdzie obecnie pracuje znajomy ksiądz, który kiedyś udzielał nam sakramentów
świętych, znajdziemy rys historyczny parafii, kościołów, plebanii, spis miejscowości należą-
cych do parafii, liczbę wiernych, odpusty, godziny mszy św., dane o cmentarzu, obsadę per-
sonalną, wykaz proboszczów oraz księży pochodzących z parafii.

Całość dopełniają fotografie kościołów naszej diecezji - zarówno tych zabytkowych jak
i nowo wybudowanych. Rocznik podaje stan na dzień 15.12.2015 r.

Zaprezentowana publikacja znajduje się w zbiorach „Wypożyczalni dla dorosłych” oraz
„Czytelni książki i prasy”. Zapraszamy!

ROCZNIK JUBILEUSZOWYROCZNIK JUBILEUSZOWYROCZNIK JUBILEUSZOWYROCZNIK JUBILEUSZOWYROCZNIK JUBILEUSZOWY DIECEZJI ŁOMŻYŃSKIEJ DIECEZJI ŁOMŻYŃSKIEJ DIECEZJI ŁOMŻYŃSKIEJ DIECEZJI ŁOMŻYŃSKIEJ DIECEZJI ŁOMŻYŃSKIEJ
DOSTĘPNY W BIBLIOTECEDOSTĘPNY W BIBLIOTECEDOSTĘPNY W BIBLIOTECEDOSTĘPNY W BIBLIOTECEDOSTĘPNY W BIBLIOTECE

E. Śmigielska

GGGGGrudniowe spotkanie Saloniku Literackiegorudniowe spotkanie Saloniku Literackiegorudniowe spotkanie Saloniku Literackiegorudniowe spotkanie Saloniku Literackiegorudniowe spotkanie Saloniku Literackiego
(działającego w ramach Uniwersytetu Trzecie-(działającego w ramach Uniwersytetu Trzecie-(działającego w ramach Uniwersytetu Trzecie-(działającego w ramach Uniwersytetu Trzecie-(działającego w ramach Uniwersytetu Trzecie-

go Wieku, przy współpracy z Miejską Biblioteką Pu-go Wieku, przy współpracy z Miejską Biblioteką Pu-go Wieku, przy współpracy z Miejską Biblioteką Pu-go Wieku, przy współpracy z Miejską Biblioteką Pu-go Wieku, przy współpracy z Miejską Biblioteką Pu-
bliczną) było zakończeniem roku Sienkiewicza,bliczną) było zakończeniem roku Sienkiewicza,bliczną) było zakończeniem roku Sienkiewicza,bliczną) było zakończeniem roku Sienkiewicza,bliczną) było zakończeniem roku Sienkiewicza,
ogłoszonego przez Senat RP. Inicjatywa ta zostałaogłoszonego przez Senat RP. Inicjatywa ta zostałaogłoszonego przez Senat RP. Inicjatywa ta zostałaogłoszonego przez Senat RP. Inicjatywa ta zostałaogłoszonego przez Senat RP. Inicjatywa ta została
podjęta dla upamiętnienia setnej rocznicy śmiercipodjęta dla upamiętnienia setnej rocznicy śmiercipodjęta dla upamiętnienia setnej rocznicy śmiercipodjęta dla upamiętnienia setnej rocznicy śmiercipodjęta dla upamiętnienia setnej rocznicy śmierci
wielkiego pisarza, działacza społecznego i patrioty.wielkiego pisarza, działacza społecznego i patrioty.wielkiego pisarza, działacza społecznego i patrioty.wielkiego pisarza, działacza społecznego i patrioty.wielkiego pisarza, działacza społecznego i patrioty.

Na czas spotkania kawiarnia MOK zamieniła się
w prawdziwy salonik literacki. Wystawka książek,
lampki, piękne dekoracje świąteczne oraz miła atmos-
fera stworzyły ciepły, przedświąteczny klimat. Dopeł-
nieniem była wystawa pt. „Quo vadis oraz inne powie-
ści Henryka Sienkiewicza na pocztówkach
z początku XX wieku”.

Bibliotekarka Krystyna Nadolna zabrała gości
w pełną ciekawostek podróż dotyczącą życia i twór-
czości Henryka Sienkiewicza. Uczestnicy Saloniku
poznali pisarza nie tylko jako wielkiego literata, ale
również namiętnego podróżnika, dla którego pozna-
wanie nowych krajów i kultur było inspiracją do two-
rzenia swoich dzieł. Kolejnym punktem spotkania była
prezentacja, przybliżająca miejsca w Polsce związa-
ne z Sienkiewiczem. Wśród nich podlaska Wola
Okrzejska – miejsce urodzenia Sienkiewicza, gdzie
w dworku, dzięki staraniom rodziny pisarza, urządzo-
no niewielkie muzeum.

Na zakończenie spotkania w krainę baśni za-
brały nas: Anna Grzelak, Marianna Kaczanowicz, Kry-
styna Wódz i Barbara Materka, które przeczytały wy-
brane bajki Sienkiewicza.

W styczniu odbyło się trzecie spotkanie Saloniku Literackiego.
Jego gościem była Wanda Leonowicz – aktywna działaczka Towarzy-
stwa Przyjaciół Wilna i Grodna, Związku Sybiraków, a także współorga-
nizatorka Białostockich Dni Kultury Kresowej – popularnych „Kaziuków”.

Pani Wanda zapoznała studentów UTW z postacią Bohdana Łuka-
szewicza – Sybiraka, muzyka Filharmonii Białostockiej, byłego członka
Zespołu Pieśni i Tańca „Mazowsze”. Zebrani mogli przejrzeć książkę
pt. „Pieśń mojego życia” o tym, uznanym w kręgach muzycznych, obo-
iście.

W kolejnej części spotkania zaprezentowała publikację „Żywot
jak słońce” o, pochodzącym z naszych okolic, ks. Józefie Obrembskim,
pracującym przez wiele lat w Mejszagole. Poinformowała również, że
na Litwie zrealizowano film na temat tej wybitnej postaci, który będzie
prezentowany podczas tegorocznych Dni Kultury Kresowej w Białym-
stoku.

SPOTKANIA W SALONIKU LITERACKIMSPOTKANIA W SALONIKU LITERACKIMSPOTKANIA W SALONIKU LITERACKIMSPOTKANIA W SALONIKU LITERACKIMSPOTKANIA W SALONIKU LITERACKIM
K. Nadolna, E. Śmigielska

Wyjątkowy prezent Wyjątkowy prezent Wyjątkowy prezent Wyjątkowy prezent Wyjątkowy prezent dla Miejskiej Biblioteki Publicznejdla Miejskiej Biblioteki Publicznejdla Miejskiej Biblioteki Publicznejdla Miejskiej Biblioteki Publicznejdla Miejskiej Biblioteki Publicznej

E. Śmigielska

W nagrodę za udział w V edycji Narodowego Czytania
otrzymaliśmy od Prezydenta RP pisemne podzięko-

wanie i okolicznościowe wydanie powieści „Quo vadis”, na
której widnieją autografy pary prezydenckiej.

Dziękujemy mieszkańcom miasta i okolic za uczest-
nictwo w tej propagującej czytelnictwo akcji oraz zaprasza-
my do udziału w tegorocznej edycji.

           Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna
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SSSSSiódmego grudnia, na zaproszenie Miejskiej Biblioteki Pu-iódmego grudnia, na zaproszenie Miejskiej Biblioteki Pu-iódmego grudnia, na zaproszenie Miejskiej Biblioteki Pu-iódmego grudnia, na zaproszenie Miejskiej Biblioteki Pu-iódmego grudnia, na zaproszenie Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej w Wysokiem Mazowieckiem, do „Wypożyczalniblicznej w Wysokiem Mazowieckiem, do „Wypożyczalniblicznej w Wysokiem Mazowieckiem, do „Wypożyczalniblicznej w Wysokiem Mazowieckiem, do „Wypożyczalniblicznej w Wysokiem Mazowieckiem, do „Wypożyczalni

dla dorosłych” przybyła Wioletta Piasecka - autorka literatu-dla dorosłych” przybyła Wioletta Piasecka - autorka literatu-dla dorosłych” przybyła Wioletta Piasecka - autorka literatu-dla dorosłych” przybyła Wioletta Piasecka - autorka literatu-dla dorosłych” przybyła Wioletta Piasecka - autorka literatu-
ry dla dzieci, baśniopisarka i scenarzystka. W dwóch spo-ry dla dzieci, baśniopisarka i scenarzystka. W dwóch spo-ry dla dzieci, baśniopisarka i scenarzystka. W dwóch spo-ry dla dzieci, baśniopisarka i scenarzystka. W dwóch spo-ry dla dzieci, baśniopisarka i scenarzystka. W dwóch spo-
tkaniach udział wzięli uczniowie klas II i III Szkoły Podstawo-tkaniach udział wzięli uczniowie klas II i III Szkoły Podstawo-tkaniach udział wzięli uczniowie klas II i III Szkoły Podstawo-tkaniach udział wzięli uczniowie klas II i III Szkoły Podstawo-tkaniach udział wzięli uczniowie klas II i III Szkoły Podstawo-
wej im. T. Kościuszki oraz ich opiekunowie.wej im. T. Kościuszki oraz ich opiekunowie.wej im. T. Kościuszki oraz ich opiekunowie.wej im. T. Kościuszki oraz ich opiekunowie.wej im. T. Kościuszki oraz ich opiekunowie.

Pisarka opowiedziała publiczności pouczającą historię
wielkiego duńskiego bajkopisarza - Hansa Christiana Anderse-
na oraz zaprezentowała krótkie scenki teatrzyku kukiełkowego.
Uczniowie nie tylko słuchali, ale też czynnie uczestniczyli w za-
daniach przygotowanych przez gościa: kabarecie pluszakowym,
bajkowych konkursach, konkurencjach dotyczących gimnasty-
ki języka oraz zagadkach piłkarskich.

W nagrodę uczestnicy otrzymali dobrą wróżbę, co dało
im wiele radości. Na koniec pisarka odpowiadała na pytania
i rozdawała autografy. Można też było kupić jej książki z dedy-
kacją.

Świat bajek Wioletty PiaseckiejŚwiat bajek Wioletty PiaseckiejŚwiat bajek Wioletty PiaseckiejŚwiat bajek Wioletty PiaseckiejŚwiat bajek Wioletty Piaseckiej
E. Śmigielska

Zainteresowanych twórczością Wioletty Piaseckiej za-
praszamy do „Oddziału dla dzieci”, gdzie znajdują się bajki
autorki.

ZZZZZa nami okres Świąt Bożego Narodzea nami okres Świąt Bożego Narodzea nami okres Świąt Bożego Narodzea nami okres Świąt Bożego Narodzea nami okres Świąt Bożego Narodze-----
nia, czas szczególnej życzliwości, wza-nia, czas szczególnej życzliwości, wza-nia, czas szczególnej życzliwości, wza-nia, czas szczególnej życzliwości, wza-nia, czas szczególnej życzliwości, wza-

jemnej pomocy, dostrzegania potrzeb in-jemnej pomocy, dostrzegania potrzeb in-jemnej pomocy, dostrzegania potrzeb in-jemnej pomocy, dostrzegania potrzeb in-jemnej pomocy, dostrzegania potrzeb in-
nych i wzajemnego obdarowywania się.nych i wzajemnego obdarowywania się.nych i wzajemnego obdarowywania się.nych i wzajemnego obdarowywania się.nych i wzajemnego obdarowywania się.
Zwyczaje świąteczne są w życiu dzieckaZwyczaje świąteczne są w życiu dzieckaZwyczaje świąteczne są w życiu dzieckaZwyczaje świąteczne są w życiu dzieckaZwyczaje świąteczne są w życiu dziecka
ważnym elementem dydaktycznym i wy-ważnym elementem dydaktycznym i wy-ważnym elementem dydaktycznym i wy-ważnym elementem dydaktycznym i wy-ważnym elementem dydaktycznym i wy-
chowawczym.chowawczym.chowawczym.chowawczym.chowawczym.

W święta nie jest ważne, ile dostaniesz,
tylko ile dasz, ponieważ dobro, zawsze po-
wraca. Jak co roku w Przedszkolu Miejskim
Nr 2 organizujemy akcję „Świąteczna Pacz-
ka”.  Dzięki rodzicom, dzieciom i pracowni-
kom naszej placówki udało się, choć w czę-
ści, spełnić świąteczne marzenia sześciu
rodzin. W paczkach była żywność trwała,
środki czystości, materiały szkolne, wyposa-
żenie mieszkania oraz odzież i obuwie.
Wspólnie z dziećmi otwieramy też serca dla
podopiecznych stowarzyszenia „Bliżej Cie-
bie” i razem z nimi  świętujemy Boże Naro-
dzenie.

W tym okresie odwiedzamy starsze
osoby, rozmawiamy z nimi, śpiewamy kolę-
dy, ale przede wszystkim, słuchamy. W tym
roku byliśmy m.in. u Pani Alicji, która opowie-
działa dzieciom jak wyglądały Święta Boże-

Dobroć nie tylko od świętaDobroć nie tylko od świętaDobroć nie tylko od świętaDobroć nie tylko od świętaDobroć nie tylko od święta
U. Tymińska

go Narodzenia w czasach jej dzieciństwa, o przygotowaniach, o potrawach, prze-
sądach bożonarodzeniowych i ozdobach choinkowych wykonywanych głównie
z papieru. Dla dzieci była to wyjątkowa lekcja. Jeszcze przez kilka dni wspominały
opowieści Pani Ali.

Naszą tradycją w okresie świątecznym jest też przygotowywanie scenekNaszą tradycją w okresie świątecznym jest też przygotowywanie scenekNaszą tradycją w okresie świątecznym jest też przygotowywanie scenekNaszą tradycją w okresie świątecznym jest też przygotowywanie scenekNaszą tradycją w okresie świątecznym jest też przygotowywanie scenek
teatralnychteatralnychteatralnychteatralnychteatralnych     - zwanych „Jasełkami”. Nieistotne czy kieruje się je do dzieci czy- zwanych „Jasełkami”. Nieistotne czy kieruje się je do dzieci czy- zwanych „Jasełkami”. Nieistotne czy kieruje się je do dzieci czy- zwanych „Jasełkami”. Nieistotne czy kieruje się je do dzieci czy- zwanych „Jasełkami”. Nieistotne czy kieruje się je do dzieci czy
dorosłych, bo otwierają one serca w taki sam sposób – mocą Miłości. Pamię-dorosłych, bo otwierają one serca w taki sam sposób – mocą Miłości. Pamię-dorosłych, bo otwierają one serca w taki sam sposób – mocą Miłości. Pamię-dorosłych, bo otwierają one serca w taki sam sposób – mocą Miłości. Pamię-dorosłych, bo otwierają one serca w taki sam sposób – mocą Miłości. Pamię-
tajmytajmytajmytajmytajmy     - bądźmy dobrymi ludźmi… nie tylko od święta.- bądźmy dobrymi ludźmi… nie tylko od święta.- bądźmy dobrymi ludźmi… nie tylko od święta.- bądźmy dobrymi ludźmi… nie tylko od święta.- bądźmy dobrymi ludźmi… nie tylko od święta.
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ZZZZZdążyliśmy się już przyzwyczaić do różnych projektów unijnych.dążyliśmy się już przyzwyczaić do różnych projektów unijnych.dążyliśmy się już przyzwyczaić do różnych projektów unijnych.dążyliśmy się już przyzwyczaić do różnych projektów unijnych.dążyliśmy się już przyzwyczaić do różnych projektów unijnych.
Ich realizacja jest codziennością wielu firm, które chcą iść doIch realizacja jest codziennością wielu firm, które chcą iść doIch realizacja jest codziennością wielu firm, które chcą iść doIch realizacja jest codziennością wielu firm, które chcą iść doIch realizacja jest codziennością wielu firm, które chcą iść do

przodu.przodu.przodu.przodu.przodu.

Wysokie Mazowieckie ma duże ambicje rozwoju nie tylko infra-
struktury miejskiej, lecz także podległych sobie jednostek. Również na-
szej placówki. Jednym z realizowanych przez nas projektów jest: „Wzrost
jakości oferty edukacyjnej Przedszkola Miejskiego Nr 2 w Wysokiem
Mazowieckiem”.

Cel projektu to podniesienie atrakcyjności oferty edukacyjnej
przedszkola poprzez realizację zajęć dodatkowych, dostosowanie ofer-
ty przedszkola do potrzeb dzieci niepełnosprawnych oraz wzrost kwali-
fikacji 23 nauczycieli zatrudnionych w placówce.

Co zyskujemy podczas realizacji projektu? Przede wszystkim sze-
roki wachlarz zajęć edukacyjnych, rozwijających umiejętności dzieci (np.
zajęcia teatralne, taneczne, przyrodnicze, zajęcia z języka angielskie-
go, rewalidacyjne i wiele innych). W ramach projektu, jedno z pomiesz-
czeń zostało wyposażone w sprzęt z elementami sali doświadczania
świata. Powiększyła się też baza środków i pomocy dydaktycznych.

Bogatą ofertę edukacyjną wspomagają również działania podno-
szące kwalifikacje kadry pedagogicznej, biorącej udział w projekcie.
Nauczycielki przedszkola uczestniczą w wielu kursach i szkoleniach,
przydatnych w pracy pedagogicznej - także z dziećmi niepełnospraw-
nymi.

Nowa jakość w Przedszkolu Miejskim nr 2Nowa jakość w Przedszkolu Miejskim nr 2Nowa jakość w Przedszkolu Miejskim nr 2Nowa jakość w Przedszkolu Miejskim nr 2Nowa jakość w Przedszkolu Miejskim nr 2

ZZZZZgodnie z priorytetami ministerstwa, ujętymi w planiegodnie z priorytetami ministerstwa, ujętymi w planiegodnie z priorytetami ministerstwa, ujętymi w planiegodnie z priorytetami ministerstwa, ujętymi w planiegodnie z priorytetami ministerstwa, ujętymi w planie
pracy szkoły na bieżący rok nauki, wprowadziliśmy in-pracy szkoły na bieżący rok nauki, wprowadziliśmy in-pracy szkoły na bieżący rok nauki, wprowadziliśmy in-pracy szkoły na bieżący rok nauki, wprowadziliśmy in-pracy szkoły na bieżący rok nauki, wprowadziliśmy in-

nowację pedagogiczną pod hasłem: „DUŻY CZYTA MA-nowację pedagogiczną pod hasłem: „DUŻY CZYTA MA-nowację pedagogiczną pod hasłem: „DUŻY CZYTA MA-nowację pedagogiczną pod hasłem: „DUŻY CZYTA MA-nowację pedagogiczną pod hasłem: „DUŻY CZYTA MA-
ŁEMU”. Innowacja dotyczy klasy I A i trwać będzie doŁEMU”. Innowacja dotyczy klasy I A i trwać będzie doŁEMU”. Innowacja dotyczy klasy I A i trwać będzie doŁEMU”. Innowacja dotyczy klasy I A i trwać będzie doŁEMU”. Innowacja dotyczy klasy I A i trwać będzie do
końca roku szkolnego.końca roku szkolnego.końca roku szkolnego.końca roku szkolnego.końca roku szkolnego.

Ideą innowacji jest stworzenie dzieciom z deficytami
rozwojowymi szansy na prawidłowe funkcjonowanie w śro-
dowisku szkolnym. Zakłada integrowanie klasy poprzez za-
bawę i naukę. Ma na celu rozwijanie u dzieci zamiłowania do
czytelnictwa poprzez słuchanie tekstów w języku polskim oraz
angielskim, a także wielobodźcowe stymulowanie rozwoju
umysłowego dzieci.

Pierwszym przedsięwzięciem, w ramach innowacji pe-
dagogicznej, były obchody Światowego Dnia Pluszowego Mi-
sia, który przypada 25 listopada. Sala lekcyjna zamieniła się
wtedy w  misiową krainę. Na początku zajęć uczniowie po-
znali historię misiowego święta, recytowali wiersze, tańczyli

 „DUŻY CZYTA MAŁEMU”, „DUŻY CZYTA MAŁEMU”, „DUŻY CZYTA MAŁEMU”, „DUŻY CZYTA MAŁEMU”, „DUŻY CZYTA MAŁEMU”,
czyli innowacja pedagogiczna  w Szkole Podstawowej nr 1czyli innowacja pedagogiczna  w Szkole Podstawowej nr 1czyli innowacja pedagogiczna  w Szkole Podstawowej nr 1czyli innowacja pedagogiczna  w Szkole Podstawowej nr 1czyli innowacja pedagogiczna  w Szkole Podstawowej nr 1

Autorzy i realizatorzy innowacji:  M. Kostro, J. Kłosek, E. Kalinowska

Przedszkole Miejskie nr 2

i śpiewali piosenki o misiach. Do wspólnej zabawy zaprosili-
śmy rodziców i Misiową Rodzinkę. Było mnóstwo niespodzia-
nek, misiowe ciasteczka, cukierki i żelki. Dzieci wysłuchały,
czytanych przez rodziców, przygód „Kubusia Puchatka”
i „Misia Uszatka” oraz poznały bajkę w języku angielskim
o trzech niedźwiadkach pt. „Three Bears”.  Później odbył się
konkurs plastyczny. Dzieci podzielone na trzy grupy wraz
z rodzicami wykonały prace na temat „Najpiękniejszy bajko-
wy miś”.

Misiowa Rodzinka nie zapomniała o pozostałych
uczniach klas I-III naszej szkoły i w nagrodę za wykonanie
portretów misiów każde dziecko otrzymało słodki prezent.

OświataOświataOświataOświataOświata
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OświataOświataOświataOświataOświata

WWWWW dzisiejszym, konsumpcyjnym świecie, człowieka coraz częściej nurtują dzisiejszym, konsumpcyjnym świecie, człowieka coraz częściej nurtują dzisiejszym, konsumpcyjnym świecie, człowieka coraz częściej nurtują dzisiejszym, konsumpcyjnym świecie, człowieka coraz częściej nurtują dzisiejszym, konsumpcyjnym świecie, człowieka coraz częściej nurtują
pytania natury filozoficznej i egzystencjalnej. Odpowiedź na nie możnapytania natury filozoficznej i egzystencjalnej. Odpowiedź na nie możnapytania natury filozoficznej i egzystencjalnej. Odpowiedź na nie możnapytania natury filozoficznej i egzystencjalnej. Odpowiedź na nie możnapytania natury filozoficznej i egzystencjalnej. Odpowiedź na nie można

znaleźć w książkach. Warto zatem sięgać do sztuki, poezji, aby nie tylko za-znaleźć w książkach. Warto zatem sięgać do sztuki, poezji, aby nie tylko za-znaleźć w książkach. Warto zatem sięgać do sztuki, poezji, aby nie tylko za-znaleźć w książkach. Warto zatem sięgać do sztuki, poezji, aby nie tylko za-znaleźć w książkach. Warto zatem sięgać do sztuki, poezji, aby nie tylko za-
spokoić głód wiedzy, ale też by poruszać się w obszarach prawdy, dobraspokoić głód wiedzy, ale też by poruszać się w obszarach prawdy, dobraspokoić głód wiedzy, ale też by poruszać się w obszarach prawdy, dobraspokoić głód wiedzy, ale też by poruszać się w obszarach prawdy, dobraspokoić głód wiedzy, ale też by poruszać się w obszarach prawdy, dobra
i piękna.i piękna.i piękna.i piękna.i piękna.

Przybliżeniu tych wartości służyło spotkanie z poetami, a na co dzień na-
uczycielami CKZ - Celiną Mioduszewską i Bogusławem Doroszkiewiczem. Uzna-
ni w lokalnej społeczności autorzy zaprezentowali zebranym uczniom i nauczycie-
lom swoją twórczość.

Wszyscy obecni, z dyrektorem Józefem Sokolikiem na czele, z zaintereso-
waniem słuchali wybranych wierszy. Autorzy przybliżyli warsztat poetycki i mówili
o roli poety we współczesnym świecie. Zgodnie z hasłem spotkania - „Twórczość
jest bowiem wymagającą miłością” (L. Żuliński) - poeta musi zanurzyć się w litera-
turę i ciągle podejmować trud doskonalenia swojego pisarskiego kunsztu. Na ko-
niec zebrani wzięli poetów w krzyżowy ogień pytań. Mieli też okazję wysłuchać
koncertu Bogusława Doroszkiewicza, który wykonał utwory A. Waligórskiego i E.
Stachury.

Centrum Kształcenia Zawodowego nie po raz pierwszy pokazało, że w wy-
chowaniu ważne jest przybliżanie młodego człowieka do sztuki, a to literackie spo-
tkanie może dało niektórym impuls, by spróbować swoich sił na niwie poetyc-
kiej…

KKKKKonferencje, warsztaty, wyonferencje, warsztaty, wyonferencje, warsztaty, wyonferencje, warsztaty, wyonferencje, warsztaty, wy-----
stawy i dyskusje – takstawy i dyskusje – takstawy i dyskusje – takstawy i dyskusje – takstawy i dyskusje – tak

wyglądał w CKZ  w Wysokiemwyglądał w CKZ  w Wysokiemwyglądał w CKZ  w Wysokiemwyglądał w CKZ  w Wysokiemwyglądał w CKZ  w Wysokiem
Mazowieckiem program,Mazowieckiem program,Mazowieckiem program,Mazowieckiem program,Mazowieckiem program,
pierwszego w historii, Euro-pierwszego w historii, Euro-pierwszego w historii, Euro-pierwszego w historii, Euro-pierwszego w historii, Euro-
pejskiego Tygodnia Umie-pejskiego Tygodnia Umie-pejskiego Tygodnia Umie-pejskiego Tygodnia Umie-pejskiego Tygodnia Umie-
jętności Zawodowych - usta-jętności Zawodowych - usta-jętności Zawodowych - usta-jętności Zawodowych - usta-jętności Zawodowych - usta-
nowionego przez Komisjęnowionego przez Komisjęnowionego przez Komisjęnowionego przez Komisjęnowionego przez Komisję
Europejską.  Celem inicjaty-Europejską.  Celem inicjaty-Europejską.  Celem inicjaty-Europejską.  Celem inicjaty-Europejską.  Celem inicjaty-
wy, organizowanejwy, organizowanejwy, organizowanejwy, organizowanejwy, organizowanej     w dniachw dniachw dniachw dniachw dniach
5-9 grudnia 2016 roku pod5-9 grudnia 2016 roku pod5-9 grudnia 2016 roku pod5-9 grudnia 2016 roku pod5-9 grudnia 2016 roku pod

hasłem „Odkryj swój talent”, było podniesienie atrakcyjnościhasłem „Odkryj swój talent”, było podniesienie atrakcyjnościhasłem „Odkryj swój talent”, było podniesienie atrakcyjnościhasłem „Odkryj swój talent”, było podniesienie atrakcyjnościhasłem „Odkryj swój talent”, było podniesienie atrakcyjności
i poprawa wizerunku kształcenia i szkoleń zawodowych w Eu-i poprawa wizerunku kształcenia i szkoleń zawodowych w Eu-i poprawa wizerunku kształcenia i szkoleń zawodowych w Eu-i poprawa wizerunku kształcenia i szkoleń zawodowych w Eu-i poprawa wizerunku kształcenia i szkoleń zawodowych w Eu-
ropie.ropie.ropie.ropie.ropie.

W organizację wydarzeń związanych z Europejskim Ty-
godniem Umiejętności Zawodowych włączyła się też nasza
szkoła (korzystając z, organizowanej przez Podlaskiego Kura-
tora Oświaty, konferencji dyrektorów szkół i placówek oświato-
wych oraz władz samorządowych z powiatów wysokomazowiec-
kiego i zambrowskiego). W spotkaniu udział wzięli Bożena
Dzitkowska -  Podlaski Wicekurator  Oświaty, dyrektor wydzia-
łu Rozwoju Edukacji -  Elżbieta Kamińska oraz  Dyrektor Dele-
gatury Kuratorium w Łomży -  Witold Gronostajski z wizytatora-
mi.

Głównymi tematami konferencji - zorganizowanej 6 grud-
nia i odbywającej się pod hasłem „Dobra Szkoła”- były kierunki
planowanych zmian w systemie edukacji. Uczestnicy spotka-
nia zapoznali się z nowym ustrojem szkolnym, harmonogramem
wdrażania reformy edukacji oraz nową strukturą szkolnictwa.
          Konferencja  została rozszerzona o prezentację efektów
osiągniętych w międzynarodowym programie, Edutronix, reali-
zowanym przez CKZ w ramach programu Erasmus+.

Drugim wydarzeniem, w ramach Europejskiego Tygo-
dnia Umiejętności Zawodowych, było zaproszenie do CKZ po-
nad 100 uczniów klas drugich Gimnazjum im. Mikołaja Koper-
nika w Wysokiem Mazowieckiem, którzy już niedługo będą
wybierać dalszą ścieżkę edukacji. By ułatwić podjęcie świado-
mej decyzji i odpowiedzieć na nurtujące nastolatków pytania
zorganizowaliśmy spotkanie informacyjne. Zamysłem organi-
zatorów wizyty było zapoznanie młodych ludzi z ofertą eduka-
cyjną oraz ukazanie specyfiki prowadzonych w placówce kie-
runków kształcenia i możliwości związanych z wykonywaniem
poszczególnych zawodów.

Europejski Tydzień Umiejętności ZawodowychEuropejski Tydzień Umiejętności ZawodowychEuropejski Tydzień Umiejętności ZawodowychEuropejski Tydzień Umiejętności ZawodowychEuropejski Tydzień Umiejętności Zawodowych
w Centrum Kształcenia Zawodowegow Centrum Kształcenia Zawodowegow Centrum Kształcenia Zawodowegow Centrum Kształcenia Zawodowegow Centrum Kształcenia Zawodowego

Goszczący w CKZ gimnazjaliści obejrzeli zmodernizowa-
ne, nowocześnie wyposażone pracownie szkolne, w których ich
starsi koledzy, pod kierunkiem nauczycieli przedmiotów zawo-
dowych, przygotowali prezentacje wiodących w szkole branż.
Gimnazjaliści zobaczyli pracownie: mechatroniki, Unitr@in,  ste-
rowników PLC i cyfrowych procesów graficznych wraz z wypo-
sażeniem. Zainteresowani mogli spróbować swoich sił pracu-
jąc w programach komputerowych : CorelDRAW, Adobe Design
czy Solid Edg.

Młodzież zwiedziła także Centrum Kształcenia Praktycz-
nego i Stację Kontroli Pojazdów, gdzie poznawała specyfikę
zawodu technika pojazdów samochodowych. Ponadto zapozna-
liśmy gości z działalnością szkoły wynikającą z realizacji pro-

gramów unijnych: Leonardo da Vinci, Erasmus+ i POWER, któ-
re dały możliwość zdobycia doświadczenia zawodowego
w tureckich, irlandzkich i portugalskich zakładach pracy.
       Duże zainteresowanie gości wzbudziły osiągnięcia w pro-
jekcie Edutronix. Były to trzy projekty techniczne: robot jeżdżą-
cy po wyznaczonej przez operatora trasie i reagujący na prze-
szkody, układ pomiarowy z czujnikiem opadów deszczu oraz
detektor przeszkód informujący sygnałem dźwiękowym i świetl-
nym o napotkanym ograniczeniu.

Mamy nadzieję, że udział w spotkaniu był dla gimnazja-
listów ciekawym i inspirującym wydarzeniem, które ułatwi im
wybór dalszej ścieżki edukacji. Wierzymy, że wizyta ta udowod-
niła, iż kształcenie zawodowe, to strzał w dziesiątkę!

Centrum Kształcenia… PoetyckiegoCentrum Kształcenia… PoetyckiegoCentrum Kształcenia… PoetyckiegoCentrum Kształcenia… PoetyckiegoCentrum Kształcenia… Poetyckiego

W. Gardyszewska

W. Gardyszewska
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DDDDDziewiątego stycznia wysłuchaliśmy wykładu dr Beaty Kunat z Uniwersytetu w Bia-ziewiątego stycznia wysłuchaliśmy wykładu dr Beaty Kunat z Uniwersytetu w Bia-ziewiątego stycznia wysłuchaliśmy wykładu dr Beaty Kunat z Uniwersytetu w Bia-ziewiątego stycznia wysłuchaliśmy wykładu dr Beaty Kunat z Uniwersytetu w Bia-ziewiątego stycznia wysłuchaliśmy wykładu dr Beaty Kunat z Uniwersytetu w Bia-
  łymstoku pt. „Pasja a jakość życia człowieka”. Na wstępie prelegentka przytoczyła  łymstoku pt. „Pasja a jakość życia człowieka”. Na wstępie prelegentka przytoczyła  łymstoku pt. „Pasja a jakość życia człowieka”. Na wstępie prelegentka przytoczyła  łymstoku pt. „Pasja a jakość życia człowieka”. Na wstępie prelegentka przytoczyła  łymstoku pt. „Pasja a jakość życia człowieka”. Na wstępie prelegentka przytoczyła

różne definicje słowa „pasja”.różne definicje słowa „pasja”.różne definicje słowa „pasja”.różne definicje słowa „pasja”.różne definicje słowa „pasja”.

Przyjęła, że jest to silna potrzeba działania w określonym kierunku, skłonność do aktyw-
ności, którą człowiek lubi i uważa za ważną, której poświęca swój czas i energię.

Ukazując związek pasji z jakością życia człowieka, odniosła się do badań, zgodnie
z   którymi wyróżnia się dwa rodzaje pasji - dwa rodzaje pasji - dwa rodzaje pasji - dwa rodzaje pasji - dwa rodzaje pasji - obsesyjną i harmonijnąobsesyjną i harmonijnąobsesyjną i harmonijnąobsesyjną i harmonijnąobsesyjną i harmonijną.....

Ludzie  z pasją obsesyjnąz pasją obsesyjnąz pasją obsesyjnąz pasją obsesyjnąz pasją obsesyjną mogą doświadczać niekontrolowanej chęci działania, nie biorą
pod uwagę konsekwencji swojego zaangażowania, gdyż pasja kieruje ich życiem. Takie oso-
by są uzależnione od aktywności, która może prowadzić do konfliktów i frustracji w innych
dziedzinach życia. Może też prowadzić do wycieńczenia i powodować problemy zdrowotne.

Natomiast pasja harmonijnapasja harmonijnapasja harmonijnapasja harmonijnapasja harmonijna związana jest z potrzebą działania. Człowiek z harmonijną
pasją nie doświadcza niekontrolowanej chęci angażowania się w pasjonującą go działal-
ność, swobodnie ją wybiera. Angażuje się w działalność, ale pasja go „nie przytłacza”, jest
ona w harmonii z innymi aspektami życia. Doświadczanie pasji harmonijnej przyczynia się do

dobrego samopoczucia, wyzwala pozytywne emocje, a także sprzyja poczuciu dobrostanu człowieka. Osoby z harmonijną pasją
są w stanie bardziej zaangażować się w daną działalność, potrafią skupić się na realizowanym zadaniu, są skoncentrowane,
odczuwają satysfakcję i spełnienie. Taka pasja „uskrzydla” człowieka, a w konsekwencji wpływa na jakość życia.

Wykład zwieńczyła dyskusja, w której studenci UTW opowiadali o swoich pasjach, a  na zakończenie spotkania obejrze-
liśmy jasełka w wykonaniu dzieci z Przedszkola Miejskiego nr 1.

Relacja: A. Chmielewska
Zdjęcia: Z. Kaczanowicz

Pasja, a jakość życia człowiekaPasja, a jakość życia człowiekaPasja, a jakość życia człowiekaPasja, a jakość życia człowiekaPasja, a jakość życia człowieka

Tradycyjnie, od 8 lat, studenci UTW w okre-Tradycyjnie, od 8 lat, studenci UTW w okre-Tradycyjnie, od 8 lat, studenci UTW w okre-Tradycyjnie, od 8 lat, studenci UTW w okre-Tradycyjnie, od 8 lat, studenci UTW w okre-
sie adwentu przygotowują się do Świąt Bożego Na-sie adwentu przygotowują się do Świąt Bożego Na-sie adwentu przygotowują się do Świąt Bożego Na-sie adwentu przygotowują się do Świąt Bożego Na-sie adwentu przygotowują się do Świąt Bożego Na-
rodzenia. Poznają tradycje, obrzędy, wykonują ozdo-rodzenia. Poznają tradycje, obrzędy, wykonują ozdo-rodzenia. Poznają tradycje, obrzędy, wykonują ozdo-rodzenia. Poznają tradycje, obrzędy, wykonują ozdo-rodzenia. Poznają tradycje, obrzędy, wykonują ozdo-
by choinkowe, śpiewają kolędy. Punktemby choinkowe, śpiewają kolędy. Punktemby choinkowe, śpiewają kolędy. Punktemby choinkowe, śpiewają kolędy. Punktemby choinkowe, śpiewają kolędy. Punktem
kulminacyjnym przygotowań jest wspólna Wiecze-kulminacyjnym przygotowań jest wspólna Wiecze-kulminacyjnym przygotowań jest wspólna Wiecze-kulminacyjnym przygotowań jest wspólna Wiecze-kulminacyjnym przygotowań jest wspólna Wiecze-
rza Wigilijna, na którą zapraszamy gości, sponso-rza Wigilijna, na którą zapraszamy gości, sponso-rza Wigilijna, na którą zapraszamy gości, sponso-rza Wigilijna, na którą zapraszamy gości, sponso-rza Wigilijna, na którą zapraszamy gości, sponso-
rów oraz osoby wspierające naszą działalność.rów oraz osoby wspierające naszą działalność.rów oraz osoby wspierające naszą działalność.rów oraz osoby wspierające naszą działalność.rów oraz osoby wspierające naszą działalność.

Uroczystość, 12 grudnia 2016 roku,  rozpoczę-
ła Krystyna Wódz – kierownik sekcji kulturalno – oświa-
towej, która omówiła tradycje i obrzędy związane
z Bożym Narodzeniem. Później słowa powitania do go-
ści skierowała prezes UTW Marianna Kaczanowicz,
a V-ce prezes Stanisław Chmielewski odczytał słowa
Ewangelii wg św. Łukasza Ewangelii wg św. Łukasza Ewangelii wg św. Łukasza Ewangelii wg św. Łukasza Ewangelii wg św. Łukasza i zaproponował wspólną
modlitwę za zgromadzonych oraz dla ludzi opuszczo-
nych, samotnych i chorych. Potem przyszedł czas na
łamanie się opłatkiem i życzenia. Złożyli je m.in. za-
stępca burmistrza – Ewa Konarzewska, wójt gminy –
Krzysztof Krajewski, dyrektor MOK – Małgorzata
Sałęga i leśniczy Leśnictwa Trzeciny – Wiesław Sta-
nisławski.

Spotkanie opłatkoweSpotkanie opłatkoweSpotkanie opłatkoweSpotkanie opłatkoweSpotkanie opłatkowe
Uniwersytetu Trzeciego WiekuUniwersytetu Trzeciego WiekuUniwersytetu Trzeciego WiekuUniwersytetu Trzeciego WiekuUniwersytetu Trzeciego Wieku

S. Chmielewski
Zdjęcia: Z. Kaczanowicz

Wierząc, że wszystkie życzenia się spełnią, wysłuchaliśmy ko-
lęd i pastorałek w wykonaniu Anny Werpachowskiej i Haliny Kuleszy
oraz przystąpiliśmy do konsumpcji wigilijnych potraw przygotowanych
przez Zajazd „Piekielna Kuchnia”.

JJJJJak zawsze w okresie świątecznym zachęcamy rodziców na-ak zawsze w okresie świątecznym zachęcamy rodziców na-ak zawsze w okresie świątecznym zachęcamy rodziców na-ak zawsze w okresie świątecznym zachęcamy rodziców na-ak zawsze w okresie świątecznym zachęcamy rodziców na-
szych przedszkolaków, by pomagali innym. W tym roku zbie-szych przedszkolaków, by pomagali innym. W tym roku zbie-szych przedszkolaków, by pomagali innym. W tym roku zbie-szych przedszkolaków, by pomagali innym. W tym roku zbie-szych przedszkolaków, by pomagali innym. W tym roku zbie-

raliśmy paczki dla wychowanków Domu Dzieckaraliśmy paczki dla wychowanków Domu Dzieckaraliśmy paczki dla wychowanków Domu Dzieckaraliśmy paczki dla wychowanków Domu Dzieckaraliśmy paczki dla wychowanków Domu Dziecka
w Zambrowie. Tradycyjnie zaangażowanie rodziców byłow Zambrowie. Tradycyjnie zaangażowanie rodziców byłow Zambrowie. Tradycyjnie zaangażowanie rodziców byłow Zambrowie. Tradycyjnie zaangażowanie rodziców byłow Zambrowie. Tradycyjnie zaangażowanie rodziców było
ogromne.ogromne.ogromne.ogromne.ogromne.

Składamy zatem serdeczne podziękowania darczyńcom
– rodzicom, dzieciom i całej społeczności przedszkolnej. Wspar-

 „Człowiek jest wielki nie przez to, co posiada,
lecz przez to, kim jest i nie przez to, co ma,
lecz przez to, czym dzieli się z innymi.” 

Jan Paweł II

„MIKOŁAJEM BYĆ…”„MIKOŁAJEM BYĆ…”„MIKOŁAJEM BYĆ…”„MIKOŁAJEM BYĆ…”„MIKOŁAJEM BYĆ…”
M. Kruczkowska, M. Kombor

cie materialne, ale - co nie mniej ważne - nadzieja i wiara
w ludzką dobroć, trafiły do potrzebujących dzieci.

Nam pozostaje radość i satysfakcja z tego, że mogli-
śmy uczestniczyć w tej szlachetnej akcji.
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SportSportSportSportSport

ŻŻŻŻŻeby wystąpić w wielkim finale trzeba było wygrać zawo-eby wystąpić w wielkim finale trzeba było wygrać zawo-eby wystąpić w wielkim finale trzeba było wygrać zawo-eby wystąpić w wielkim finale trzeba było wygrać zawo-eby wystąpić w wielkim finale trzeba było wygrać zawo-
dy powiatowe w Czyżewie oraz półfinał wojewódzkidy powiatowe w Czyżewie oraz półfinał wojewódzkidy powiatowe w Czyżewie oraz półfinał wojewódzkidy powiatowe w Czyżewie oraz półfinał wojewódzkidy powiatowe w Czyżewie oraz półfinał wojewódzki

w Miastkowie i Grajewie. Dziewczęta z SP 1, po niezwyklew Miastkowie i Grajewie. Dziewczęta z SP 1, po niezwyklew Miastkowie i Grajewie. Dziewczęta z SP 1, po niezwyklew Miastkowie i Grajewie. Dziewczęta z SP 1, po niezwyklew Miastkowie i Grajewie. Dziewczęta z SP 1, po niezwykle
emocjonujących spotkaniach, pokonały: SP z Zakrzewa, SPemocjonujących spotkaniach, pokonały: SP z Zakrzewa, SPemocjonujących spotkaniach, pokonały: SP z Zakrzewa, SPemocjonujących spotkaniach, pokonały: SP z Zakrzewa, SPemocjonujących spotkaniach, pokonały: SP z Zakrzewa, SP
z Kupisk, SP z Rajgrodu, SP z Jasionówki, SP 47 z Białego-z Kupisk, SP z Rajgrodu, SP z Jasionówki, SP 47 z Białego-z Kupisk, SP z Rajgrodu, SP z Jasionówki, SP 47 z Białego-z Kupisk, SP z Rajgrodu, SP z Jasionówki, SP 47 z Białego-z Kupisk, SP z Rajgrodu, SP z Jasionówki, SP 47 z Białego-
stoku, SP z Brańska i znalazły się (po raz pierwszy w historiistoku, SP z Brańska i znalazły się (po raz pierwszy w historiistoku, SP z Brańska i znalazły się (po raz pierwszy w historiistoku, SP z Brańska i znalazły się (po raz pierwszy w historiistoku, SP z Brańska i znalazły się (po raz pierwszy w historii
szkoły) w gronie ośmiu najlepszych drużyn w województwie.szkoły) w gronie ośmiu najlepszych drużyn w województwie.szkoły) w gronie ośmiu najlepszych drużyn w województwie.szkoły) w gronie ośmiu najlepszych drużyn w województwie.szkoły) w gronie ośmiu najlepszych drużyn w województwie.

Finał Igrzysk Województwa Podlaskiego w UnihokejuFinał Igrzysk Województwa Podlaskiego w UnihokejuFinał Igrzysk Województwa Podlaskiego w UnihokejuFinał Igrzysk Województwa Podlaskiego w UnihokejuFinał Igrzysk Województwa Podlaskiego w Unihokeju
odbył się w hali Szkoły Podstawowej nr 11 w Suwałkach,
14 grudnia 2016 roku14 grudnia 2016 roku14 grudnia 2016 roku14 grudnia 2016 roku14 grudnia 2016 roku. Zagrać na polskim biegunie zimna było
szczytem naszych marzeń i nawet dłuuuuga podróż nas nie prze-
rażała (gorzej było z rywalami). Podczas, gdy emocje sięgały
zenitu, my wygrywałyśmy bez pychy i przegrywałyśmy bez ura-

MEDALOWY FINAŁ IGRZYSK W UNIHOKEJUMEDALOWY FINAŁ IGRZYSK W UNIHOKEJUMEDALOWY FINAŁ IGRZYSK W UNIHOKEJUMEDALOWY FINAŁ IGRZYSK W UNIHOKEJUMEDALOWY FINAŁ IGRZYSK W UNIHOKEJU
„Wygrywaj bez pychy, przegrywaj bez urazy.”

- Bruce Lee

R. Jaroszewicz

SSSSSiatkarska drużyna dziewcząt ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Wysokiem Mazowieckiem pokonała drużyny z Ciechanow-iatkarska drużyna dziewcząt ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Wysokiem Mazowieckiem pokonała drużyny z Ciechanow-iatkarska drużyna dziewcząt ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Wysokiem Mazowieckiem pokonała drużyny z Ciechanow-iatkarska drużyna dziewcząt ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Wysokiem Mazowieckiem pokonała drużyny z Ciechanow-iatkarska drużyna dziewcząt ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Wysokiem Mazowieckiem pokonała drużyny z Ciechanow-
ca, Czyżewa i Szepietowa. Z pierwszego miejsca dziewczęta dostały się do półfinału  grupy zachodniej województwaca, Czyżewa i Szepietowa. Z pierwszego miejsca dziewczęta dostały się do półfinału  grupy zachodniej województwaca, Czyżewa i Szepietowa. Z pierwszego miejsca dziewczęta dostały się do półfinału  grupy zachodniej województwaca, Czyżewa i Szepietowa. Z pierwszego miejsca dziewczęta dostały się do półfinału  grupy zachodniej województwaca, Czyżewa i Szepietowa. Z pierwszego miejsca dziewczęta dostały się do półfinału  grupy zachodniej województwa

podlaskiego. Do finału grupy, po ciężkiej walce, także weszły z pierwszego miejsca. W finale grupy zachodniej uplasowa-podlaskiego. Do finału grupy, po ciężkiej walce, także weszły z pierwszego miejsca. W finale grupy zachodniej uplasowa-podlaskiego. Do finału grupy, po ciężkiej walce, także weszły z pierwszego miejsca. W finale grupy zachodniej uplasowa-podlaskiego. Do finału grupy, po ciężkiej walce, także weszły z pierwszego miejsca. W finale grupy zachodniej uplasowa-podlaskiego. Do finału grupy, po ciężkiej walce, także weszły z pierwszego miejsca. W finale grupy zachodniej uplasowa-
ły się na trzeciej pozycji.ły się na trzeciej pozycji.ły się na trzeciej pozycji.ły się na trzeciej pozycji.ły się na trzeciej pozycji.

Siatkówka dziewcząt w rozkwicie!Siatkówka dziewcząt w rozkwicie!Siatkówka dziewcząt w rozkwicie!Siatkówka dziewcząt w rozkwicie!Siatkówka dziewcząt w rozkwicie!

Skład drużyny: Roksana Szkiłądź, Julia
Biała, Katarzyna Karłowicz, Małgorzata Ogrodnik,
Julia Kulesza, Zuzanna Średnicka, Weronika Ma-
ciuszko, Luiza Sęk, Wiktoria Bruszewska, Paulina
Siejk, Renata Siejk, Wiktoria Dmochowska, Nata-
lia Sokołowska.

Trzeba pamiętać, że same chęci nie
wystarczą, aby uprawiać sport. Na sukces w rywa-
lizacji sportowej składa się wiele czynników - cięż-
ka praca, wytrwałość, upór w dążeniu do celu oraz
środki finansowe.

Te ostatnie często odgrywają kluczową
rolę w osiąganiu mistrzostwa sportowego, dlatego
dyrekcja, nauczyciele i zawodniczki drużyny siat-
karskiej ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Wysokiem
Mazowieckiem pragną podziękować Państwu Aga-
cie i Karolowi Kuleszom (Firma Remontowo - Bu-
dowlana i Usługi GACUŚ Brzóski Tatary) za zakup
strojów sportowych.

zy. Po 4 godzinach sportowej rywalizacji, przyszedł czas na uro-
czyste zakończenie Igrzysk, podczas którego udekorowano
medalami trzy pierwsze zespoły w pełnych składach wraz z tre-
nerami. Wręczono też puchary i dyplomy wszystkim zespołom
finałowym. Dodatkowe wyróżnienie indywidualne w postaci sta-
tuetek otrzymały najlepsze zawodniczki zespołów finałowych
oraz najlepsza bramkarka.

Wyróżnione zawodniczki zespołów finałowych:Wyróżnione zawodniczki zespołów finałowych:Wyróżnione zawodniczki zespołów finałowych:Wyróżnione zawodniczki zespołów finałowych:Wyróżnione zawodniczki zespołów finałowych:
Kaja Safianowska - SP 11 Suwałki
Monika Boguszewska - SP Suchowola
Aleksandra Grzywacz - SP 1 Wysokie MazowieckieAleksandra Grzywacz - SP 1 Wysokie MazowieckieAleksandra Grzywacz - SP 1 Wysokie MazowieckieAleksandra Grzywacz - SP 1 Wysokie MazowieckieAleksandra Grzywacz - SP 1 Wysokie Mazowieckie
Zuzanna Gołębiecka - SP Brańsk

Najlepsza bramkarka turnieju:Najlepsza bramkarka turnieju:Najlepsza bramkarka turnieju:Najlepsza bramkarka turnieju:Najlepsza bramkarka turnieju:
Maria Przychodzeń - SP 1 Wysokie Ma-Maria Przychodzeń - SP 1 Wysokie Ma-Maria Przychodzeń - SP 1 Wysokie Ma-Maria Przychodzeń - SP 1 Wysokie Ma-Maria Przychodzeń - SP 1 Wysokie Ma-
zowieckiezowieckiezowieckiezowieckiezowieckie

Końcowa klasyfikacja szkół:Końcowa klasyfikacja szkół:Końcowa klasyfikacja szkół:Końcowa klasyfikacja szkół:Końcowa klasyfikacja szkół:
1. SP 11 Suwałki
2. SP Suchowola
3. 3. 3. 3. 3. SP 1 Wysokie MazowieckieSP 1 Wysokie MazowieckieSP 1 Wysokie MazowieckieSP 1 Wysokie MazowieckieSP 1 Wysokie Mazowieckie
4. SP Brańsk
5-6. SP Jasionówka, SP Niedźwiadna
7-8. SP 47 Białystok, SP 51 Białystok

Trzecie miejsce w województwie
to olbrzymi sukces dla młodych i niezwy-
kle ambitnych reprezentantek SP 1. Już
dziś odliczają dni do przyszłorocznych
rozgrywek. Tylko czy będą w nowym
roku szkolnym uczennicami „Jedynki”?

A. Brzozowska




